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Darłowo, dnia 17 kwietnia 2014 roku 
BR.0002.5.2014 
 
 
 

Protokół Nr XLVII/2014 

z XLVII Sesji (nadzwyczajnej) VI kadencji Rady Gminy Darłowo 
z dnia 17 kwietnia 2014 roku 

pod przewodnictwem 
Pana Jarosława Michalskiego – Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo 

 
 
Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Darłowo. 
Przewodniczący rozpoczął obrady sesji o godzinie 1000, a zakończył o godzinie 1208. 
Na ustawowy stan 15 Radnych w chwili rozpoczęcia w sesji uczestniczyło 12 Radnych, co 
stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. 
Pan Józef Szymacha – Radny Rady Gminy Darłowo spóźnił się.  
Pan Mirosław Gałuszkiewicz – Radny Rady Gminy Darłowo był nieobecny, 
usprawiedliwiony. 
Pan Jan Różycki – Radny Rady Gminy Darłowo był nieobecny, usprawiedliwiony.  
/Lista obecności Radnych na posiedzeniu XLVII sesji VI kadencji Rady Gminy Darłowo w dniu 17 kwietnia 
2014 roku stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu/ 
 
W sesji udział wzięli również Sołtysi Sołectw Gminy Darłowo. 
Lista obecności Sołtysów Sołectw Gminy Darłowo stanowi załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu/ 
 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
Pan Franciszek Kupracz – Wójt Gminy Darłowo; 
Pani Anna Szynkowska-Borkowska – Sekretarz Gminy Darłowo; 
Pani Violetta Kolanek – Skarbnik Gminy Darłowo; 
Pan Tadeusz Bierniukiewicz – Radny Rady Powiatu w Sławnie, Koordynator Samorządowy;  
Pan Artur Madeła – Radca Prawny  
Pani Ewa Szymczak – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Darłowie.  
/Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu./ .  
 
Ponadto podczas obrad sesji obecni byli zainteresowani mieszkańcy Gminy Darłowo. 
mieszkaniec Miasta Darłowo oraz redaktor gazety „Obserwator Lokalny”.  

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przystąpił do 

powołania sekretarza obrad dzisiejszej sesji. 
Na Sekretarza obrad powołano Radnego Pana Jerzego Krzyżanowskiego.  
W głosowaniu wzięło udział 12 Radnych, głosując większością: 
12 głosów za, 
0 głosów przeciw, 
0 głosów wstrzymujących. 
 

Na protokolantkę Pan Przewodniczący powołał Panią Iwonę Kowalską. 
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Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poinformował 
obecnych na sesji, że dzisiejsza sesja została zwołana zgodnie z art. 20 ust. 3 ustawy z dnia              
8 marca 1990 o samorządzie gminnym (tekst jednolity: Dz. U. z 2013 r., poz. 594, z późn. 
zm.) na wniosek Wójta Gminy Darłowo. Ponadto Pan Przewodniczący poinformował, że art. 
20 ust 3 cytowanej ustawy obliguje Przewodniczącego Rady do obowiązku zwołania sesji na 
dzień przypadający w ciągu 7 dni od dnia złożenia wniosku. Wniosek Wójta Gminy Darłowo 
o zwołanie sesji nadzwyczajnej został złożony w dniu 14 kwietnia 2014 roku w Referacie 
Samorządowym – Biurze Rady Gminy. Wobec powyższego sesja została zwołana zgodnie                 
z obowiązującymi przepisami prawa.  
/wniosek Wójta Gminy Darłowo o zwołanie sesji nadzwyczajnej Rady Gminy stanowi załącznik nr 4 do 
niniejszego protokołu/ 

 
Ad. 1.2. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przystąpił do 
ustalenia porządku obrad, przy czym przypomniał, że proponowany porządek obrad 
wszyscy Radni otrzymali wraz z zawiadomieniem na dzisiejszą sesję. 

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy ktoś z 

Państwa Radnych chciałby złożyć wniosek o zmianę porządku obrad sesji? 
Nikt się nie zgłosił.  
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo także powiedział, że nie wnosi zmian 

do proponowanego porządku obrad sesji. 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przypomniał obecnym 

że jest to sesja zwołana w trybie nadzwyczajnym, na wniosek, wobec czego dodatkowym 
warunkiem dokonania zmiany w porządku obrad jest przede wszystkim zgoda wnioskodawcy 
na tę zmianę.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo odczytał porządek 
obrad.  
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie obrad sesji. 

1.1. Stwierdzenie kworum. 
1.2. Ustalenie  porządku obrad.  

2. Rozpatrzenie projektów uchwał: 
2.1. Rozpatrzenie uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo. (dot. działki nr 139/2 w obrębie 13 Miasta Darłowo) Druk Nr 1/2014XLVII 
2.2. Rozpatrzenie uchwały w sprawie kierunków działania Wójta Gminy Darłowo. (dot. 

działki nr 139/2 w obrębie 13 Miasta Darłowo) Druk Nr 2/2014XLVII 
2.3. Rozpatrzenie uchwały w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania taryfy za 
zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków.                        
Druk Nr 3/2014XLVII 
2.4. Rozpatrzenie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Wójta 
Gminy Darłowo. Druk Nr 4/2014XLVII 
2.5. Rozpatrzenie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na sfinansowanie zadania 
inwestycyjnego pn. „Budowa sieci kanalizacji sanitarnej wraz z przesyłem dla 
miejscowości Krupy”. Druk Nr 5/2014XLVII 
2.6. Rozpatrzenie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej na rzecz 
poszkodowanych na Ukrainie przez Gminę Darłowo. Druk Nr 6/2014XLVII 
2.7. Rozpatrzenie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2014 rok. 
Druk Nr 7/2014XLVII 

3. Zamknięcie obrad.  
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Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poddał pod głosowanie 
porządek obrad. 
Pan Przemysław Pociecha Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że ma krótkie pytanie                  
i zapytał o wolne wnioski. 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo odpowiedział, że jest to sesja 
zwołana w trybie nadzwyczajnym na wniosek. Pan Przewodniczący powiedział, że 
wnioskodawca złożył taki porządek obrad i taki porządek ma nastąpić.  
Pan Przemysław Pociecha Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że ostatnio było tak, że 
nawet w sesji nadzwyczajnej były wolne wnioski.  
Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki zapytał po co Sołtysi tu przyszli? 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo odpowiedział, że Wójt jest 
wnioskodawcą i Wójt taki wniosek złożył do niego i on nie ma możliwości, a poza tym na 
wcześniej postawione pytanie: „Czy ktoś z Państwa Radnych lub Wójt chce wnieść…? – nie 
było żadnej odpowiedzi.  
Pan Przemysław Pociecha Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że no to w takim razie 
jeśli nie było to ze swojej strony składa ten wniosek formalny. 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo odpowiedział, że to mógł 
paść wniosek zanim przystąpiono do przyjęcia porządku, zanim go odczytał.  
Pan Przemysław Pociecha Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że nie będzie wolnych 
wniosków i nie można zmienić porządku. 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo odpowiedział, że już teraz 
nie.  
 
W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych Rady Gminy Darłowo głosując większością: 
10 głosów za przyjęciem porządku obrad sesji, 
1 głos przeciw, 
1 głos wstrzymujący. 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo oznajmił, że porządek 
obrad został przyjęty.  
/Proponowany porządek obrad Radni otrzymali wraz z zawiadomieniami na XLVII Sesję Rady Gminy Darłowo. 
Porządek obrad wraz z zawiadomieniem stanowi załącznik Nr 5 do niniejszego protokołu/ 
 
(Pan Radny Józef Szymacha przyszedł na sesję) 

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że zanim 

przejdzie do realizacji kolejnego punktu porządku obrad, ogłasza 15-minutową przerwę 
ponieważ muszą się odbyć  Komisje Rady Gminy Darłowo w celu wydania opinii do 
projektów uchwał będących przedmiotem obrad dzisiejszej sesji. W tym czasie odbyły się 
posiedzenia Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i Budżetu, Komisji Rolnictwa, 
Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej.  

 
Po przerwie Pan Przewodniczący wznowił obrady i powiedział, że w sesji uczestniczy 

13 Radnych, co stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji.  
 
Ad. 2.1. 
Rozpatrzenie uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Darłowo. Druk Nr 1/2014XLVII 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowo stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu/ 
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Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Franciszkowi Kupracz Wójtowi Gminy Darłowo w celu przedstawienia projektu uchwały 
wraz z uzasadnieniem.  

Na początku wypowiedzi Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo zwracając się 
do Pana Przewodniczącego Rady i Wysokiej Rady powiedział, że ma taką propozycję aby 
Rada po przedstawieniu materiału związanego z dzisiejszą sesją umożliwiła też wypowiedź 
osobom, które są obecne na sali obrad, złuszcza Sołtysom, ale tylko na te tematy, które tu są 
załatwiane. Pan Wójt przy tym powiedział, że niektóre osoby będą wymagały jakiś 
dodatkowych wyjaśnień bo sprawa dotyczy bardzo istotnych spraw naszych mieszkańców. 
Pan Wójt powiedział do Pana Przewodniczącego, że proponuje, aby Pan Przewodniczący 
rozważył tę propozycję. Pan Wójt powiedział, że jest dzisiaj Wielki Czwartek i jego zdaniem 
wszyscy powinni z zgodzie rozmawiać.   

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że na dzisiejszym 
posiedzeniu jako Wójt Gminy Darłowo proponuje zajęcie się tematem między innymi sprawy 
udostępnienia nieruchomości gminnej znajdującej się na terenie Miasta Darłowo                       
i świadczącej usługi zdrowotne. Pan Wójt powiedział, że pierwszą uchwałą, która w jakiś 
sposób dotyczy tej sprawy jest uchwała zawarta na druku numer 1. Pan Wójt następnie 
przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Druk Nr 1/2014 XLVII 
Projekt 

Uchwała Nr …. 
Ray Gminy Darłowo 

z dnia … roku 
 
w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo. 
 
Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 9 litera „a”  ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminy / tekst jednolity 
: Dz. U. z 2013 r. , poz. 594,z późn. zm./ art. 13 ust. 1 i art. 37 ust. 4 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 roku                     
o gospodarce nieruchomościami /tekst jednolity: Dz. U. z 2010 r. Nr 102, poz. 651 z późn. zm./ i w wykonaniu               
§ 3 uchwały Nr V/32/99 Rady Gminy Darłowo z dnia 24 lutego 1999 roku w sprawie określenia zasad 
nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości gruntowych oraz wydzierżawiania lub najmu na okres dłuższy 
niż 3 lata, RADA GMINY DARŁOWO uchwala co następuje: 

§1. 
Wyraża się zgodę na wydzierżawienie w trybie bezprzetargowym na okres 9 lat, z możliwością przedłużenia, 
części nieruchomości zabudowanej (lokali użytkowych) oznaczonej numerem geodezyjnym 139/2, położonej                     
w obrębie ewidencyjnym nr 13- Miasta Darłowo. 

§2. 
Wykonanie uchwały powierza się Wójta Gminy Darłowo. 

§3. 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega ogłoszeniu na tablicy ogłoszeń Urzędu Gminy Darłowo.”  
 
Uzasadnienie:  

„Podczas ostatnich obrad Rady Gminy Darłowo (marzec 2014 r.) Starosta Sławieński złożył 
oświadczenie w formie wniosku o udostępnienie pomieszczeń , gdzie wcześniej był szpitalny oddział wewnętrzny 
w Darłowie. Formalnie darłowski oddział przestał funkcjonować w 2012 roku. Starosta podkreślił, że należy 
podjąć prace mające spełnić wymagania zgodne z rozporządzeniem ministra zdrowia dla pomieszczeń na ten cel. 
Starosta przypomniał, że w 2012 roku została podjęta decyzja, o zawieszeniu oddziału wewnętrznego, aby 
przygotować go na 2016r., niemniej jednak chciałby już rozpocząć prace, ale aby to uczynić niezbędnym jest aby 
miał tytuł prawny do władania, posiadania pomieszczeń. Uzasadnił to między innymi tym, że będzie trudno 
wytłumaczyć radnym powiatowym iż jest potrzeba inwestowania w obiekt nie mając prawa do budynku, 
nieruchomości. Po sesji marcowej odbyłem szereg spotkań z Panem Starostą Sławieńskim także z udziałem Pana 
Burmistrza Darłowa, który w dniu 15 kwietnia 2014 roku zadeklarował współfinansowanie przez Miasto 
Darłowo robót związanych z uruchomieniem pomieszczeń Oddziału Wewnętrznego w Darłowie z udziałem 
Starostwa.  
Do Wójta Gminy Darłowo wpłynęła także oferta z dnia 27 marca 2014 r. Dyrektora Szpitala Powiatowego                   
w Sławnie o wyrażenie zgody na udostępnienie pomieszczeń byłego Oddziału Wewnętrznego mieszczącego się 
przy ul. M. C. Skłodowskiej 32 w Darłowie (będącego własnością Gminy) na uruchomienie Zakładu Opiekuńczo-



Strona 5 z 26 
 

Leczniczego przy Szpitalu Powiatowym w Sławnie na bazie byłego Oddziału Wewnętrznego. Odbyło się 
spotkanie robocze Wójta Gminy Darłowo ze Starostą Sławieńskim i Dyrektorem Szpitala Powiatowego                         
w Sławnie celem omówienia szczegółów udostępnienia pomieszczeń. W międzyczasie odbyła się wymiana pism                
z udziałem mediów w powyższej sprawie. Aby spełnić wystąpienia Pana Starosty, Pana Burmistrza Miasta 
Darłowo, Dyrektora Szpitala Powiatowego w Sławnie Wójt Gminy Darłowo przedkłada Radzie Gminy Darłowo 
niniejszym projekt uchwały.  

Wójt wyjaśnia, że wydzierżawienie części nieruchomości gminnej oznaczonej numerem geodezyjnym              
nr 139/2 położonej w obrębie ewidencyjnym nr 13 – Miasto Darłowo (Pan Wójt powiedział, że nie mógł zawrzeć 
tego w treści uchwały) dotyczy Szpitala Powiatowego w Sławnie, Starostwa Powiatowego w Sławnie, Gminy 
Miejskiej Darłowo oraz Szpitala Wojewódzkiego w Koszalinie.  

(Pan Wójt powiedział, że uprzednio na ten temat prowadził także rozmowy z Dyrektorem tego Szpitala) 
Wójt Gminy Darłowo w imieniu Gminy Darłowo wyraża także zgodę na skorzystanie z infrastruktury 

technicznej nieruchomości z zainstalowaniem oddzielnych mierników mediów technicznych (woda, energia 
elektryczna, gaz) na potrzeby dzierżawionych pomieszczeń.” 

Uzupełniając uzasadnienie Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, 
że dla formalności jest sporządzony taki projekt umowy dzierżawy, który został wręczony 
Panu Burmistrzowi, Panu Staroście oraz Panu Dyrektorowi Szpitala. Pan Wójt powiedział, że 
to jest standardowy projekt, w którym dwie poprawki zostały zrobione. Pan Wójt powiedział, 
że gorąco namawia, aby nie traktować tematu jako temat zastępczy lecz pozytywnie dzisiaj tą 
sprawę rozpatrzyć. Pan Wójt powiedział, że na bieżąco będzie informował o tych sprawach. 
Radni otrzymali projekt umowy dzierżawy.   
/Wzór umowy dzierżawy lokalu użytkowego i ułamkowej niewydzielonej części działki gruntu dla lokalu 
stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu/ 

Wracając do meritum sprawy Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo 
powiedział, że aby ta nieruchomość dalej spełniała swoje zadania dla dobra mieszkańców 
ziemi darłowskiej tzn. dla Gminy wiejskiej i miejskiej to na dzisiaj formalnie wpłynęła tylko 
oferta Szpitala Powiatowego w Sławnie, którą złożył Pan Arkadiusz Michalak, natomiast 
zapisy dotyczące Burmistrza i Starosty są wynikiem przeprowadzonych rozmów. Szpital 
Powiatowy w Sławnie w dniu 27 marca 2014 roku złożył ofertę na ręce Pana Wójta                       
w sprawie uruchomienia Zakładu Opiekuńczo-Leczniczego przy Szpitalu Powiatowym                     
w Sławnie na bazie byłego oddziału wewnętrznego w Darłowie mieszczącego się przy ulicy 
Marii Curie-Skłodowskiej w Darłowie. Pan Dyrektor Szpitala Powiatowego w Sławnie 
zwrócił się do Pana Wójta z wnioskiem o udostępnienie pomieszczeń na wyżej wymienione 
zamierzenie.  
 Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że Pan Dyrektor Szpitala 
Powiatowego w Sławnie i Pan Starosta Sławnieński przywieźli dość obszerny materiał 
składający się z dwóch części: Pierwsza część to jest analiza uruchomienia dodatkowych 
obszarów działania Szpitala Powiatowego w Sławnie, a druga – sprawozdanie dotyczące 
funkcjonowania Szpitala Powiatowego w roku 2013.  

  Pan Wójt poinformował (z tych dokumentów) o tym, że dzierżawa dotyczyła by 
zakładu opieki długoterminowej. Do tej opieki długoterminowej zaliczają się Zakłady 
Opiekuńczo-Lecznicze (Zakłady te nie są domami opieki społecznej – czas hospitalizacji jest 
ograniczony). Pan Wójt poinformował, że zakład opiekuńczo-leczniczy jest zakładem 
udzielającym całodobowych świadczeń zdrowotnych obejmujących swoim zakresem 
pielęgnację i rehabilitację osób niewymagających hospitalizacji, oraz zapewnia im środki 
farmaceutyczne i materiały medyczne, pomieszczenie i wyżywienie odpowiednie do stanu 
zdrowia, a także opiekę w czasie organizowanych zajęć kulturalno-rekreacyjnych.                        
W zakładzie tym pacjent może przebywać czasowo. Ponadto Pan Wójt powiedział, że celem 
Zakładu Opiekuńczo-Leczniczego jest objęcie całodobową opieką i leczeniem osób, które 
przebyły ostrą fazę leczenia szpitalnego, mają ukończony proces diagnozowania, leczenia 
operacyjnego lub intensywnego leczenia zachowawczego, nie wymagają już dalszej 
hospitalizacji, jednak ze względu na stan zdrowia i stopień niepełnosprawności oraz brak 
możliwości samodzielnego funkcjonowania w środowisku domowym wymagają stałego 
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nadzoru lekarskiego, profesjonalnej pielęgnacji i rehabilitacji. Poza tym Pan Wójt od siebie 
powiedział, że obecnie ta forma czynienia tej opieki zdrowotnej jest finansowana                       
z Narodowego Funduszu Zdrowia i są bardzo duże szanse. Pan Wójt powiedział, że jest to 
nowa forma i Szpital Powiatowy w Sławnie po części poczyni tę działalność. Pan Wójt 
powiedział, że pacjent za to nie płaci ponieważ finansowane to jest z Narodowego Funduszu 
Zdrowia. Pan Wójt powiedział, że to nie jest to co hospicjum, gdzie się słono płaci. Ponadto 
w tej propozycji podanych jest wiele innych danych. Pan Wójt powiedział, że wymagania 
Narodowego Funduszu Zdrowia dotyczące ZOP i zakładów opiekuńczo-leczniczych pod 
względem zatrudnienia, warunków lokalowych i wyposażenia są identyczne, a zasadny 
przyjęć opierają się na skierowaniach do tych zakładów wydawanych na podstawie 
rozporządzenia Ministra Zdrowia i Opieki Społecznej z 1998 roku w sprawie sposobu i trybu 
kierowania osób do zakładów opiekuńczo-leczniczych oraz karty kwalifikacji pacjenta do 
udzielania świadczeń w ZOL w skali Barthel. Pan Wójt powiedział, że co do ilości łóżek są 
przytoczone trzy warianty: 20 łóżek, 25 łóżek lub 35 łóżek i niezależnie od tego będzie tam 
jeden lekarz, osiem pielęgniarek i od 5 do 8 salowych, no i oprócz tego specjaliści, którzy 
będą wspomagać tego typu działalność (psycholog, logopeda i inni). Pan Wójt powiedział, że 
istotne jest to, że ten Zakład Opiekuńczo-Leczniczy stanowi część Szpitala Powiatowego                    
w Sławnie. Pan Wójt powiedział, że o takim samym zakładzie opiekuńczo-leczniczym 
rozmawiał już z Dyrektorem Szpitala Wojewódzkiego w Koszalinie. Pan Wójt powiedział, że 
oni też są zainteresowani tą formą opieki z tym, że nie mają w ogóle pieniędzy i środków na 
przygotowanie tego wszystkiego. Z analizy Pan Wójt przeczytał, że uruchomienie tego 
Zakładu Opiekuńczo-Leczniczego w Darłowie przy zachowaniu obecnego poziomu kosztów 
(ponoszone przez oddział wewnętrzny w Darłowie spowoduje, że najlepszy byłby wariant 
min. 30-35 łóżek. Wtedy Szpital uzyska przychody na porównywalnym poziomie osiągając 
przy tym zysk na swojej działalności. Pan Wójt powiedział, że przedstawione to jest                       
w tabelach i są przy tym podane różne warianty jak to ma się finansować. Ponadto Pan Wójt 
przeczytał co jeszcze Pan Dyrektor Szpitala Powiatowego w Sławnie napisał, czyli, że                       
w efekcie utworzenia ZOL przy tej liczbie łóżek Szpital uzyskuje dodatkowy przychód przy 
kosztach, które dotychczas obciążały oddział wewnętrzny. Pan Wójt przy tym powiedział, że 
dla nas to jest bardzo istotne, ponieważ szpital jest zadłużony po uszy.  

Ponieważ na sali niektóre osoby urządziły sobie dyskusje Pan Wójt zapytał, czy tam 
jest  druga narada? 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo kontynuując przedstawianie danych                    
w przedmiotowym temacie przeczytał, że przy 20 łóżkach wzrost przychodów byłby od 612 
tyś zł do 888 tyś zł rocznie. Przy 25 łóżkach wzrost przychodów byłby od 765 tyś zł do 1,087 
mln zł rocznie. Natomiast przy 35 łóżkach wzrost przychodów wynosiłby 1,071 mln zł do 
1,53 mln zł rocznie. Pan Wójt przeczytał również podsumowanie, że do zwiększenia 
przychodów i poprawy wyniku finansowego przyczyni się także osiągnięty dodatni wynik 
finansowy. Pan Wójt powiedział, że sprawa jest bardzo poważna i bardzo złożona. Następnie 
Pan Wójt powiedział, że odnośnie tej uchwały składał deklaracje Staroście i Burmistrzowi, że 
uzasadnienie poda w tej formie, niemniej jednak uważa, że nad całością problemu, który tu 
jest – bo to jest jedna z wielu ostatnich szans, żeby ta opieka lekarska rzeczywiście tu była. 
Pan Wójt powiedział, że to jest bardzo potrzebne i chociaż są szpitale specjalistyczne to tam 
jednak też nawet z pogotowiem w kolejce trzeba postać. Wiemy bo mamy pewne 
doświadczenia. Pan Wójt powiedział, że przez te 10 lat gdyby ten oddział tu był w takiej czy 
innej formie to byłoby to tutaj od ręki świadczone i byłaby możliwość skorzystania z tej 
opieki zdrowotnej. Pan Wójt powiedział, że nie ukrywa, że też o swoim stanie zdrowia podał 
w mediach, przeszedł to i dzięki temu oddziałowi ma siły i dalej wójtuje. Pan Wójt następnie 
powiedział, że na posiedzenie z Radnymi zapraszał Przewodniczącego Rady Miejskiej                       
w Darłowie Pana Zbigniewa Grosza, który nie przybył na to spotkanie. Pan Wójt powiedział, 
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jeśli Pana Grosza dzisiaj nie ma na sesji, to myśli, że jutro się ukarze jego odpowiedź bo przy 
tych mediach, które tutaj występowały w tej sprawie nie można przejść obojętnie – o czym 
mówił Burmistrzowi i Staroście – przy wypowiedzi Pana Przewodniczącego Rady Miejskiej 
w Darłowie Pana Zbigniewa Grosza, który swojej wypowiedzi do dzisiaj nie sprostował, co 
oznacza, że jest wiążąca. Pan Przewodniczący Rady Miejskiej na łamach prasy powiedział, że 
„ten oddział już dawno powinien działać…” – Pan Wójt od siebie dodał, że wszyscy tak 
powiedzieli, nawet ci, którzy na początku byli przeciwni temu oddziałowi – „bo 
długoterminowa opieka medyczna jest potrzebna w naszym mieście. Miasto deklaruje 
pieniądze na wsparcie budowy windy i nie powiedziało jeszcze ostatniego słowa”. Następnie 
Pan Wójt kontynuował czytanie: „Właściciel budynku, czyli Gmina Darłowo zwleka                       
z inwestycją” Pan Wójt powiedział, że z tym zapisem się nie zgadza i uważa że trzeba to 
wyjaśnić. Pan Wójt powiedział, że już go przepraszano za to ostatnie zdanie, ale sprawa się 
ciągnie długi czas. Pan Wójt odnosząc się do uzasadnienia do uchwały powiedział, że z tą 
sprawą jest osobiście i jako Wójt bardzo zainteresowany i myśli, że każdy mieszkaniec czy 
mały czy duży jest tym zainteresowany. Historia kołem się toczy a z niektórych faktów 
można wyciągnąć wnioski. Pan Wójt powiedział, że Gmina Darłowo nie tak dawno ten szpital 
kupiła za 600 tyś zł, było to w 2004 roku i była to wtedy śmiała decyzja Radnych                        
i kierownictwa Starostwa, którzy poszli po to, żeby ta opieka medyczna była jak najbliżej nas 
w sytuacji, gdy zlikwidowany został ośrodek wiejski w Dobiesławiu, który podlegał 
Przychodni w Darłowie. Pan Wójt powiedział, że szefami były obecne osoby, których nie 
będzie z nazwiska wymieniał i wtedy też to się skończyło referendum. Pan Wójt powiedział, 
że wtedy był to temat jak to się mówi uboczny. Następnie powiedział, że to, że gmina wiejska 
kupiła ten szpital to nie patrzeli dla kogo tylko kupili dla wszystkich: mieszkańców Gminy 
miejskiej i wiejskiej. Pan Wójt powiedział, że ta relacja z historii jak Gmina i Miasto się 
dzieliły to widzi, że dwa razy więcej jest mieszkańców miasta niż Gminy, 1:3 w stosunku do 
nas.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że dzierżawa miedzy 
innymi tych pomieszczeń to jest rozwiązanie oczywiście bardzo duże ale nie takie końcowe, 
które by zadowalało. Pan Wójt powiedział, że uważa, że ta sprawa dotyczy w tej chwili 
miasta i Gminy, a głównie miasta, ponieważ ich dwa razy więcej tu do ośrodka przychodzi                
i mają blisko do tego. Pan Wójt powiedział, że również korzysta z tej opieki medycznej                     
w Darłowie. Pan Wójt powiedział, że jeśli by to była inwestycja taka na poczet przynajmniej 
dziesięciu (10) lat, tak jak to Gmina (wiejska) Darłowo to pokazała, gdy kupiła i była tu 
podstawowa opieka i oddział wewnętrzny. Pan Wójt powiedział, że prosiłby bardzo 
przypomnieć sobie też kto ten oddział zlikwidował. Pan Wójt powiedział, że zlikwidowało to 
sStarostwo rękoma miedzy innymi Radnych Starostwa pochodzących z Miasta Darłowo i ze 
Sławna. Pan Wójt powiedział, że nie chce tutaj mówić o Sławnie, o Burmistrzu, który myśli, 
że jak ta sprawa nie będzie ciążyła na szpitalu to sprawa jest jasna. Pan Wójt powiedział, że 
jeśli wspólnie tego tematu nie podejmą to i Sławno nie ma tutaj racji, bo konkurencja w tej 
chwili czuwa. Do tego wszystkiego Pan Wójt powiedział, że uważa, że przy takich rzeczach 
to powinno być w kierunku własności miasta. Pan Wójt powiedział, że dał już takie 
wyliczenie i będzie prosił Radnych bo muszą zająć stanowisko i określić się w stosunku do 
Rady Miejskiej Darłowo a nie do Pana Burmistrza, bo Pan Burmistrz robi swoje. Pan Wójt 
przy tym powiedział, że Pan Burmistrz zielone światło dał, a jeśli przedstawiciel Rady 
Miejskiej (szef) wypowiada się w ten sposób, to trzeba popatrzeć za plecy i zobaczyć co się 
robiło samemu w tym kierunku. Pan Wójt powiedział, że szansa jest żeby to było na zasadach 
praw własnościowych. Poza tym Pan Wójt powiedział, że rachunek jest prosty, bo jak gmina 
kupiła to za 600 000,00 zł to powinna w tej chwili po dziesięciu latach Rada Miejska powinna 
spłacić dług dla mieszkańców dwa razy tyle, tj. 1 200 000,00 zł. Pan Wójt powiedział, że to 
jest jeden taki dług, bo gmina nie wygania nikogo z tego obiektu, a jak większość pamięta 
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gdy Gmina przyjmowała to chciała, żeby nasi mieszkańcy byli przyjmowani w pierwszej 
kolejności. Jednak mieszkańcy dojeżdżają na szóstą, siódmą i trochę później i są w drugiej 
kolejności w tej chwili przyjmowani. Pan Wójt powiedział, że nie mówi, że to krzywda, ale 
chce zaznaczyć, że czasu trochę więcej trzeba poświecić. Pan Wójt powiedział, że tu jest ta 
sprawa, która by umożliwiała te prawa własności 1:3, 2:3. Pan Wójt powiedział, że nawet 
jeśli Pan Burmistrz podtrzyma te swoje deklaracje, że chciałby poprowadzić opiekę ze 
Starostwem razem, to Gmina może jedną trzecią przekazać i my będziemy też przez następne 
dziesięć lat pomagać. Pan Wójt powiedział, że nie może być argumentem, że sprawa 
własności obiektu jest przeszkodą, żeby tutaj nie leczyć, absolutnie. Pan Wójt powiedział, że 
podkreśla to i będzie to podpisywał. Pan Wójt powiedział, że to jest wprowadzanie w błąd, bo 
to nie jest przecież żadna przeszkoda. Pan Wójt powiedział, że Gmina nie kupiła tego obiektu 
po to, żeby robić interesy na tym, lecz po to, żeby ratować zdrowie i myśli, że to zrobiła 
dobrze. Pan Wójt powiedział, że to co mówi Przewodniczący Rady (miejskiej) to się bardzo 
mija, bo tego okresu Gmina nie zmarnowała, bo oprócz tego parking powstał, apteka powstała 
między innymi i utrzymano kuchnię, która jest gotowa nawet w tej chwili żywić tych, którzy 
będą na oddziale w szpitalu. Pan Wójt powiedział, że są jeszcze inne sprawy utrzymane                       
a mało tego co roku Gmina płaci prawie 25 000,00 zł podatku do Miasta. Pan wójt 
powiedział, że jeśli te 1 200 000,00 zł przeliczy prze te dziesięć lat, to mogli sobie odłożyć po 
120 000,00 zł odejmując nawet ten nasz podatek. Pan Wójt powiedział jeszcze, że nie było tu 
nawet żadnej ulgi podatkowej, chociaż Gmina występowała i o tym rozmawiała. Pan Wójt 
powiedział, że to jest w imię sprawiedliwości takiej społecznej i współpracy na twardych 
zasadach. Pan Wójt powiedział, że teraz powinno być to wyrównane, ale obecny stan taki 
żeby uruchomić ten oddział, bez względu czy będzie nazywał się tak czy inaczej to nie wolno 
okłamywać się, że na uruchomienie trzeba dać bardzo duże pieniądze, bo ta winda dla Gminy 
nie jest potrzebna. Winda potrzebna jest właśnie temu oddziałowi. Pan Wójt powiedział, że 
Gmina Darłowo jako właściciel już się postarała o to wszystko i ma już pozwolenie na 
budowę i to dzięki Panu Staroście, ponieważ włączył się konserwator zabytków, który ma 
inne wizje. Pan Wójt dalej powiedział, że jednak mamy pozwolenie na budowę, a kosztorys 
jest na ponad milion złotych. Pan Wójt powiedział, że jednak taką windę – mając na 
względzie rzeczywistość przetargową na wykonanie – można wykonać w granicach 600 – 
700 tyś zł bo już tacy oferenci się tutaj zgłaszają. Pan Wójt powiedział, że to jest na bazie 
doświadczeń Szpitala Wojewódzkiego w Koszalinie. Poza tym Pan Wójt powiedział, że 
trzeba włożyć w pomieszczenia, żeby były oddzielne media, o których już mówił. Pan Wójt 
powiedział, że według jego szacunków z windą minimum 1,5 mln zł nawet do 2 mln zł trzeba 
włożyć. Na funkcjonowanie Szpital czy to Powiatowy czy Wojewódzki dostaje z Funduszu 
pieniądze, o których Pan Wójt już czytał i to może funkcjonować. Pan Wójt powiedział, że 
trzeba sprawę stawiać twardo, bo to jest taka sytuacja, że jeśli tak, jeśli chcą nawet tutaj jakiś 
sposób sprawę załatwić, a Pan Burmistrz podbudował Wójta na ostatnim spotkaniu, gdy 
oświadczył, że z jego strony tutaj on na wszelkie układy idzie. Pan Wójt powiedział, że jeśli 
Przewodniczący Rady Miejskiej tego nie rozumie, a zwłaszcza Radna, która była tutaj na 
posiedzeniu Rady w marcu Pani Magier, to napisze jej czarnym na białym bo jest szansa na 
to. Pan Wójt powiedział, że uważa, że tutaj z własnych środków to powinno miasto, właśnie 
miasto powinno włączyć się. Pan Wójt powiedział, że my mieszkańcy wsi zawsze byliśmy 
skazani w myśl zasady: „Ratuj się sam.” Pan Wójt powiedział, że jak przejrzy się nasz teren, 
to ta strona zachodnia jak Dobiesław, Wiekowo, Wiekowice czy Gleźnowo to oni ciągną                    
w stronę Koszalina i Sianowa do lekarzy podstawowej opieki zdrowotnej. Pan Wójt 
powiedział, że bardzo go zaniepokoił głos Pana Sołtysa Dąbek, który powiedział, że to jest 
błąd, że idziemy w ten szpital, ale raczej powinniśmy iść w gabinety specjalistyczne. Pan 
Wójt powiedział, że oczywiście jak się ma siedem Zakładów Leczniczych w swojej wsi                       
i lekarze tacy i inni to też czułby się bezpiecznie i to rozumie. Następnie Pan Wójt otwarcie 
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powiedział, że mieszkańcom ze wschodniej części najbliżej jest tylko do Darłowa. Nawet 
Stary Jarosław, Krupy i Słowino to jest w kierunku Sławna. Pan Wójt powiedział, że życzy 
temu szpitalowi w Sławnie bardzo dobrze, ale w imię tego długu bardzo dużo muszą zrobić                    
i uważa, że mając na względzie to, czy też nawet inwestycje drogowe czy inne rzeczy, to 
jednak Gmina powinna iść w tym kierunku i te pieniądze wysupłać ze strony miasta i nasze, 
żeby nawet na koniec roku ta winda i te pomieszczenia tutaj były bo taka jest szansa. Pan 
Wójt powiedział, że jeśli to zmarnują to powiedział wprost, że po wyborach to będzie po 
ptokach. Pan Wójt powiedział, że sprawy stawia po imieniu. Ponadto Pan Wójt powiedział, że 
cieszy się tu z wypowiedzi Pani Radnej Zofii Krakowiak i Pana Radnego Jana Małeckiego, 
który też w paru słowach powiedział, że chęci są ale trzeba konkretne działania podjąć. Pan 
Wójt powiedział, że ostatnio na tym spotkaniu nawet Pan Radny Józef Szymacha też to 
powiedział. Pan Wójt powiedział, że na razie jest rozmowa ale konkrety są potrzebne bo na 
razie jest szansa, aby to wszystko ruszyło. Wobec powyższego Pan Wójt prosił, aby na razie 
ten projekt uchwały przyjąć i powiedział, że też w maju trzeba wystąpić w imieniu Gminy                      
i zrobi to. Pan Wójt powiedział, że trzeba iść dalej i trzeba zrobić to tak, żeby to się kręciło,               
a miasto jest operatywne i zawsze lepsi od nas i niech przez dziesięć lat to poprowadzą 
przynajmniej i nie gorzej jak my. Pan Wójt powiedział, że to jest jego takie działanie o czym 
mówił zarówno Staroście jak i Burmistrzowi i dlatego te rozmowy były takie bardzo ciężkie. 
Jednak wyjaśnili sobie te sprawy. Pan Wójt powiedział, że Pan Burmistrz chociaż już nie 
leczy to powiedział, że wszystko zrobi, żeby ta sprawa rzeczywiście nie była sprawą 
zastępczą. Pan Wójt powiedział na zakończenie, że dlatego prosiłby Radę o przyjęcie tego 
projektu uchwały bo to jest dopiero początek sprawy.     
/Analiza możliwości uruchomienia dodatkowych obszarów działania Szpitala Powiatowego w Sławnie wraz                   
z załączonymi sprawozdaniami w tym sprawozdaniem finansowym szpitala, statutem, regulaminami                             
i korespondencją stanowią załącznik nr 8 do niniejszego protokołu/ 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Kazimierzowi Kołtun Przewodniczącemu Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i Budżetu 
Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii dotyczącej omawianego projektu 
uchwały.  

Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów              
i Budżetu Rady Gminy Darłowo powiedział, że powiedział, że opinia Komisji jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Idziemu Krawczykowi Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
Komunalnej i Infrastruktury Technicznej Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii 
dotyczącej omawianego projektu uchwały.  

Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
Komunalnej i Infrastruktury Technicznej Rady Gminy Darłowo powiedział, że powiedział, że 
opinia Komisji jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję.  

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie, 
13 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
0 głosach wstrzymujących, 
Rada Gminy Darłowo podjęła uchwałę w sprawie wydzierżawienia nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo. 
/Uchwała Nr XLVII/403/2014 Rady Gminy Darłowo w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 
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Ad. 2.2.  
Rozpatrzenie uchwały w sprawie kierunków działań Wójta Gminy Darłowo.  
Druk Nr 2/2014XLVII 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie kierunków działań Wójta Gminy Darłowo  stanowi załącznik 
nr 10 do niniejszego protokołu/  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Franciszkowi Kupracz Wójtowi Gminy Darłowo w celu przedstawienia projektu uchwały 
wraz z uzasadnieniem. 

Druk Nr 2/2014 XLVII 
Projekt 

Uchwała Nr …. 
Rady Gminy Darłowo 

z dnia … roku 
 

w sprawie kierunków działań Wójta Gminy Darłowo. 
 
Na podstawie art. 18 ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (tj. Dz. U. 2013 r. poz. 
594, z późn. zm.) Rada Gminy Darłowo uchwala, co następuje: 

§1. 
Aprobuje się zamiar zawarcia umów dzierżawy lokali użytkowych usytuowanych w nieruchomości zabudowanej 
położonej w Darłowie przy ul. Marii Curie-Skłodowskiej, działka nr 139/2, obręb 13-Darłowo za 
wynagrodzeniem w kwocie 500,00 zł netto obowiązującym od 01.06.2014 roku do 31.12.2014 roku.  

§2. 
Wykonanie uchwały powierza się Wójta Gminy. 

§3. 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega ogłoszeniu na tablicy ogłoszeń Urzędu Gminy Darłowo.  
 
Uzasadnienie:  
„W związku z możliwością wydzierżawienia części nieruchomości (pomieszczeń) w Darłowie przy ul. Marii 
Curie-Skłodowskiej, działka nr 139/2, obręb 13 Darłowo przez Szpital Powiatowy w Sławnie, Starostwo 
Powiatowe w Sławnie i Gminę Miejską Darłowo na cele lecznicze – opiekuńcze także dla mieszkańców Gminy 
Darłowo wnioskuję do Rady Gminy Darłowo na zastosowanie symbolicznej opłaty dzierżawy w okresie 
przygotowania obiektu na ten cel tj. od 1 czerwca 2014 roku do końca roku 2014 w wysokości 500 zł netto na 
miesiąc.  
Jest to opłata zbliżona do opłat za wydzierżawienie pomieszczeń na gabinety lekarskie mieszczące się w tym 
obiekcie.  
Będzie to wkład finansowy Gminy pomocny w ponownym uruchomieniu pomieszczeń Oddziału Wewnętrznego                 
w Darłowie.”  

 
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                   

z uzasadnieniem, przy czym powiedział, że ten projekt uchwały jest między innymi po to, 
żeby Rada Gminy najwyższa władza naszej Gminy dostała pozwoleństwo na zastosowanie 
wyjątkowej opłaty dzierżawnej symbolicznej: 500,00 zł + VAT. Pan Wójt powiedział, że                   
u nas się płaci jak ktoś wydzierżawia pomieszczenie na gabinet taką stawkę. Pan Wójt 
powiedział, że to dlatego jest dzierżawa a nie użyczenie ponieważ, ze względu że jak 
użyczenie było to my podatek płaciliśmy i te 500,00 zł plus VAT, jak przeliczy się 25 000,00 
przez 12 to jest jakby podatek wychodzi z tego wszystkiego, ale żeby to formalnie było 
zapięte to proponuje te 500,00 zł na ten okres, gdy się zrobi sprawy formalne                       
i dokumentacyjne i co ważne na koniec roku ten zakład ruszy w takiej czy innej formie. Pan 
Wójt powiedział, że 500,00 zł płacili Zielonoświątkowcy, którzy tu leczyli duchowo. Pan 
Wójt powiedział, że z nimi z Pastorem za porozumieniem rozwiązał umowę z dniem 31 maja, 
także nic nie stoi na przeszkodzie. Pan Wójt powiedział, że Pan Burmistrz się zdeklarował, że 
udostępni te pomieszczenia tam gdzie było biuro parafii przy cmentarzu. Pan Wójt 
powiedział, że wnioskuje do Rady, żeby w formie tej uchwały przyzwoliła na to, żeby tą 
stawkę zastosować. Pan Wójt dopowiedział, że w tej chwili szpital ma pomieszczenia do 
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rentgenu na dole, które w dalszym ciągu są, natomiast jak był miedzy innymi zamykany 
oddział wewnętrzny to już zaraz łóżka poszły, a tu jest ciężki sprzęt i jeszcze go nie wynieśli. 
Pan Wójt powiedział, że rentgen dalej jest świadczony na określonych zasadach i on tam dalej 
będzie. Wobec powyższego Pan Wójt wnioskuje o podjęcie uchwały.  

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 

Kazimierzowi Kołtun Przewodniczącemu Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i Budżetu 
Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii dotyczącej omawianego projektu 
uchwały.  

Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów              
i Budżetu Rady Gminy Darłowo powiedział, że opinia Komisji jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Idziemu Krawczykowi Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
Komunalnej i Infrastruktury Technicznej Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii 
dotyczącej omawianego projektu uchwały.  

Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
Komunalnej i Infrastruktury Technicznej Rady Gminy Darłowo powiedział, że opinia Komisji 
jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poddał uchwałę pod 

głosowanie.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie, 
13 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
0 głosach wstrzymujących, 
Rada Gminy Darłowo podjęła uchwałę w sprawie kierunków działań Wójta Gminy 
Darłowo. 
/Uchwała Nr XLVII/404/2014 Rady Gminy Darłowo w sprawie kierunków działań Wójta Gminy Darłowo  
stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 
 
Ad. 2.3.  
Rozpatrzenie uchwały w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania taryfy za zbiorowe 
zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków. Druk Nr 3/2014XLVII 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania taryfy za zbiorowe 
zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu/ 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Franciszkowi Kupracz Wójtowi Gminy Darłowo w celu przedstawienia projektu uchwały 
wraz z uzasadnieniem. 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że sprawa cen za wodę                   
i ścieki jest sprawą terminową. Pan Wójt powiedział, że do końca kwietnia Rada musi 
określić czy będą obowiązywały dalej te stawki czy będą nowe stawki. Następnie Pan Wójt 
przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Druk Nr 3/2014 XLVII 
Projekt 

Uchwała Nr …. 
Rady Gminy Darłowo 

z dnia … roku 
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w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 
odprowadzanie ścieków. 
 
Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminny (Dz. U. z 2013, poz.594) 
art. 24 ust. 9a ustawy z dnia 7 czerwca 2001 r. o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu 
ścieków (Dz. U.  z 2006 r. Nr 123, poz. 858 z późn. zm.) rada Gminy Darłowo uchwala, co się następuje: 

§1. 
Przedłuża się czas obowiązywania dotychczasowej taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 
odprowadzenie ścieków obowiązującą na terenie Gminy Darłowo dla odbiorców usług świadczonych przez 
Gminę Darłowo w zakresie zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzanie ścieków, stanowiącą załącznik do 
niniejszej uchwały o 1 rok tj. od dnia 1 maja 2014 roku do dnia 30 kwietnia 2015 roku.    

§2. 
Wykonanie niniejszej uchwały powierza się Wójtowi Gminy Darłowo. 

§3. 
1. Uchwała podlega ogłoszeniu na tablicy ogłoszeń Urzędu Gminy w Darłowie oraz w miejscowej prasie.  
2. Uchwałą wchodzi w życie z dniem 1 maja 2014 roku. 

Uzasadnienie: 
1. Zakres świadczonych usług i lokalnych uwarunkowań ich świadczenia. 

Gmina Darłowo prowadzi działalność w zakresie zbiorowego zaopatrzenia w wodę oraz zbiorowego 
odprowadzenia ścieków. Zobowiązana jest do zapewnienia ciągłości dostaw i odpowiedniej jakości wody oraz 
niezawodnego odprowadzania ścieków, mając na uwadze ochronę interesów odbiorców usług oraz wymagań 
ochrony środowiska, a także optymalizację kosztów. 

Przedmiot działalności realizowany jest w szczególności jako zadanie własne Gminy w zakresie 
zaspokajania  zbiorowych potrzeb mieszkańców dotyczących zaopatrzenia w wodę i oczyszczania ścieków. 

Dotychczasowa taryfa została opracowana przez Gminę Darłowo. Stanowi ona zestawienie cen za zbiorowe 
zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków obowiązujących na terenie gm. Darłowo przez okres              
12 miesięcy od dnia 1 maja 2013r. do dnia 30 kwietnia 2014r. Niniejsza taryfa określa także warunki ich 
stosowania. Opracowana została na podstawie zasad określonych w art. 20-23 ustawy z dnia 7 czerwca 2001r.              
o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków (Dz. U. z 2006r. Nr 123, poz. 858 ze 
zmianami) oraz zgodnie z przepisami rozporządzenia Ministra Budownictwa z dnia 28 czerwca 2006r.                           
w sprawie określania taryf, wzoru wniosku o zatwierdzenie oraz warunków rozliczeń za zbiorowe zaopatrzenie            
w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków (Dz. U. Nr 127, poz. 886). Taryfowe ceny dotyczą wszystkich 
odbiorców usług wodociągowo-kanalizacyjnych świadczonych przez Gminę Darłowo.  

Rozliczenia za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków prowadzone są zgodnie               
z przepisami ww. ustawy z dnia 7 czerwca 2001 r. i ww. rozporządzenia 28 czerwca 2006 r.  

Z uwagi na wyposażenie budynków zlokalizowanych na terenie działania Gminy Darłowo w wodomierze, 
ilość wody dostarczonej do nieruchomości ustala się na podstawie ich wskazań. W przypadku braku urządzenia 
pomiarowego, ilość zużytej wody ustala się w oparciu o przepisy rozporządzenia Ministra Infrastruktury z dnia 
14 stycznia 2002 r. w sprawie określenia przeciętnych norm zużycia wody (Dz. U. Nr 8 poz. 70). Ilość ścieków 
od odbiorców wyposażonych w urządzenia pomiarowe ustala się w oparciu o ich wskazania. W przypadku braku 
urządzenia pomiarowego, ilość dostarczonych ścieków, zgodnie z art. 27 ust. 5 ww. ustawy 7 czerwca 2001r., 
ustala się jako równą ilość wody pobranej. W rozliczeniach ilości odprowadzonych ścieków bezpowrotnie 
zużytej wody uwzględnienia się wyłącznie w przypadkach, gdy wielkości ich zużycia ustalona jest na podstawie 
dodatkowego wodomierza zainstalowanego na koszt odbiorcy usług. W przypadku niesprawności wodomierza 
głównego, ilość pobranej wody ustala się na podstawie średniego zużycia wody w okresie 6 miesięcy przed 
stwierdzeniem niesprawności wodomierza, a gdy nie jest to możliwe na podstawie średniej zużycia wody 
analogicznym okresie roku ubiegłego lub iloczynu średnio miesięcznego zużycia wody w roku ubiegłym i liczby 
miesięcy niesprawności wodomierza.                  

Gmina Darłowo na wniosek odbiorcy usług dokonuje kontroli funkcjonowania wodomierza głównego, 
jednak w przypadku stwierdzenia prawidłowego funkcjonowania wodomierza, koszty kontroli ponosi odbiorca. 
Odbiorca usług dokonuje zapłaty za dostarczoną wodę i odprowadzone ścieki na warunkach i w terminach 
określonych w umowie. 

 
2. Warunki uzasadniające przedłużenie obowiązywania dotychczasowych taryf. 
 Gmina Darłowo uznaje, iż istniejące warunki ekonomiczne pozwalają na stosowanie dotychczasowej taryfy na 
okres od 01 maja 2014r. do 30 kwietnia 2015r.  
W czasie obowiązywania niniejszej taryfy nie przewiduje się radykalnej zmiany warunków ekonomicznych 
mogących mieć negatywny wpływ na funkcjonowanie finansów gminnych. Obowiązujące ceny umożliwią pełne 
odzyskanie poniesionych kosztów w tym zakresie. Przychody pokryją wszystkie koszty eksploatacji, konserwacji i 
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remontów sieci. W związku z utrzymującą się tendencją wzrostową sprzedaży wody i odbioru ścieków w 2013 r.,  
nie planujemy spadku sprzedaży na rok 2014. 
Zgodnie z art. 24 pkt 9c ww. ustawy z dnia 07 czerwca 2001r. o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym 
odprowadzeniu ścieków, nie dołącza się szczegółowej kalkulacji cen i stawek opłat oraz planu rozwoju                            
i modernizacji urządzeń wodno-ściekowych. 
 
Taryfy, o przedłużenie  których składany jest wniosek: 
 
Tabela 1. Wysokość cen za dostarczoną wodę. 
Lp.  Taryfowa grupa odbiorców Wyszczególnienie  Cena netto  Jednostka miary 
1 2 3 4 5 
1. Odbiorcy za zużytą wodę Cena za 1 m3 

dostarczonej wody 
3,42 zł/m3 

   
Tabela 2. Wysokość cen za odprowadzone ścieki: 
Lp. Taryfowa grupa odbiorców Wyszczególnienie Cena netto Jednostka miary 
1 2 3 4 5 
1. Odbiorcy za wprowadzone ścieki Cena za 1m3 

odprowadzonych 
ścieków 

4,67 zł/m3 

 
Do cen określonych w kolumnach 4 tabel 1 i 2 dolicza się podatek VAT, zgodnie z art. 41 ustawy z dnia                        
11 marca 2004r. o podatku od towarów i usług (Dz. U. Nr 54 poz. 535 ze zmianami).” 
 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo dla przypomnienia powiedział, że cena 
w złotych za zużytą wodę gminną za 1 m3 dostarczonej wody wynosi netto 3,42 zł, natomiast 
wysokość ceny za odprowadzane ścieki za 1 m3 netto wynosi 4,67 zł. Pan Wójt powiedział, że 
przedłożony Radzie materiał jest bardzo obszerny uzasadniający to stanowisko. Pan Wójt 
powiedział, że pomimo tego, że w minionym roku połowę roku te ceny były płacone do 
GZUP, a w tej chwili to między innymi prowadzi Gmina i dlatego są tutaj dwie kasy                        
w Urzędzie. Pan Wójt powiedział, że ma tutaj rozliczenie dokładne z GZUPu tego 
wszystkiego co jest oraz posiada audyt od naszego Audytora, który też ten temat badał i to są 
prawidłowości, te dane z obu tych dokumentów, które uzasadniają zastosowanie, żeby nie 
podwyższać tej kwoty. Pan Wójt powiedział, że jak ustalali te ceny, np. cena ścieków, to 
zastosowali cenę niższą, niż zastosowała wtedy Spółka Wodno-Ściekowa. Pan Wójt 
powiedział, że wszystko się w jakiś sposób wiąże ekonomicznie , ale oby tylko były płatności 
w terminie, co jest największym problemem tutaj w tej chwili. Pan Wójt powiedział, że 
uważa, że ceny są przystępne, a tego nie można umarzać, jednak można się dogadać na 
terminy płatności w jakiś sposób, a pomóc może w tym zakresie według określonych zasad 
Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Darłowie i rozpatrzyć te wyjątkowe sytuacje. Pan 
Wójt powiedział, że czekają tutaj nas bardzo duże inwestycje w ścieki. Pan Wójt powiedział, 
że są bardzo duże nasze środki własne, unijne i potrzeby zaciągnięcia kredytu, żeby te sprawy 
na chwilowo sfinansować, ale to jest sprawa zasadnicza dla naszych mieszkańców i etapami 
będzie to kontynuować. Pan Wójt powiedział, że nie wie czy będzie się powtarzać, ale powie 
wprost z audytu jakie są to pieniądze. Pani Skarbnik podpowiedziała Panu Wójtowi, że około 
miliona złotych za ścieki a woda trzysta tysięcy. Pan Wójt powiedział, że to jest podobna 
sytuacja bo ścieki są liczone w związku ze zużyciem wody. Pan Wójt powiedział, że my nie 
wszystkie ścieki oczyszczamy jako Gmina, ale te zasadnicze ścieki, które powstają                        
w Uzdrowisku, które stanowią praktycznie połowę ścieków naszej Gminy są 
zagospodarowane. Pan Wójt powiedział, że rozmawiali o tym na spotkaniu roboczym.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Kazimierzowi Kołtun Przewodniczącemu Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i Budżetu 
Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii dotyczącej omawianego projektu 
uchwały.  
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Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów              
i Budżetu Rady Gminy Darłowo powiedział, że opinia Komisji jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Idziemu Krawczykowi Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
Komunalnej i Infrastruktury Technicznej Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii 
dotyczącej omawianego projektu uchwały.  

Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
Komunalnej i Infrastruktury Technicznej Rady Gminy Darłowo powiedział, że opinia Komisji 
jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji głos zabrali: 
Pan Jan Małecki Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że interesuje go taka 

sprawa ile zużywają wody na osobę użytkownicy, którzy nie mają liczników, a ile zużywają 
wody ci co mają liczniki. Pan Radny Jan Małecki powiedział, że stawia taki wniosek żeby to 
Radnym udostępnić.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że 
dzisiaj to chyba będzie nie możliwe.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że częściowo odpowie 
na postawione pytanie.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu 
Panu Wójtowi w celu udzielenia odpowiedzi na zadane pytanie.  

Pan Franciszek Kupracz Wójty Gminy Darłowo powiedział, że jest taka sytuacja, 
że są pewne normatywy na osobę w zużyciu wody i jeśli się to przeanalizuje to nawet ci co 
mają liczniki to się mieścimy w zużyciu wody na osobę w granicach 3 m3 na miesiąc i to się       
u nas mieści. Pan Wójt powiedział do Pana Radnego Jana Małeckiego, że jeśli interesują go 
globalne sprawy, czyli ile mamy nieolicznikowanej wody to jest dopłata, bo w tej chwili jest 
dokładnie woda wyliczona, a zresztą wymieniane są urządzenia na oczyszczalni. Pan Wójt 
powiedział, że tam jest opomiarowanie takie jak należy. Pan Wójt powiedział, że ma problem 
z opomiarowaniem u osobistych odbiorców i będzie akcja – o której mówi się od tamtej 
kadencji, ale to już trzeba zrobić – wymiana liczników. Pan Wójt powiedział, że licznik ma 
swoją żywotność i jest legalizowany na pewien okres czasu. Pan Wójt powiedział, że tą 
legalizację zacznie od tych, którzy najwięcej zużywają tej wody łącznie z wymianą 
studzienek przed działką, żeby zachować już te warunki unijne. Pan Wójt powiedział, że 
gmina już zaczęła to robić między innymi w Krupach przy tej inwestycji. Pan Wójt 
powiedział, że czeka też sprawa Domasławic, gdzie budowana była kanalizacja i włożone gro 
pieniędzy, a na dzisiaj jest tylko paru użytkowników. Pan Wójt powiedział, że to tak zwane 
przyłącza są i będzie to robione przez nasz zakład oczywiście za opłatą ryczałtową. Pan Wójt 
powiedział, że różne są tutaj sytuacje i będziemy pomagać bo w tej chwili rozliczanie się 
wody to jest podstawą wszelkich danych nie tylko do bieżącego funkcjonowania, ale do 
spraw ekonomicznych. Pan Wójt powiedział, że woda już staje się towarem, którzy musi być 
pomierzony i policzony i nie można w przybliżeniu tego robić. Pan Wójt powiedział, że jeśli 
taka sytuacja jest to na Komisji Rewizyjnej postara się to podać te zestawienia, kto ile zużywa 
wody i kto ile płaci. Pan Wójt powiedział, że tam są dane a ze względu na ochronę danych 
osobowych porozmawiają o tym na Komisji Rewizyjnej i wówczas porozmawiają, a to jest 
bardzo ciekawe. 

Pan Jan Małecki Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że dlatego to go 
interesuje też ponieważ zakupujemy i wydajemy duże pieniądze na kanalizację w naszej 
Gminie, a w ciągu ostatnich dwóch lat dosłownie parę osób podłączyło się i zamontowało 
liczniki. Pan Radny Jan Małecki powiedział, że myśli że najbardziej sprawiedliwy pobór 
wody to jest właśnie ten pomiarowany tym bardziej, że z wodą wiążą się ścieki i śmieci,                    
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a wiec duże sumy. Pan Jan Małecki powiedział, że to wyliczenie by wyjaśniło dlaczego ludzie 
nie chcą zakładać liczników.  

Pan Franciszek Kupracz wójt Gminy Darłowo powiedział, że dlatego bo trzeba 
płacić. Następnie pan Wójt powiedział, że będą liczniki takie, że inkasenci nie będą wchodzić 
na teren własności, tak jak miasto instaluje. Pan Wójt powiedział, że odczyt będzie radiowy. 
Pan Wójt powiedział, że musimy iść w te inwestycje, bo jak nie to będziemy płacili kary 
jeszcze większe niż byśmy dali na inwestycje.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo prosił o spokój 
ponieważ na sali obrad obecni rozmawiali miedzy sobą.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że taka wyliczanka też 
jest, ale poda te dane na Komisji Rewizyjnej.  

Pan Jan Małecki Radny Rady Gminy Darłowo odpowiedział, że dobrze.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu 

Panu Radnemu Idziemu Krawczykowi.  
Pan Idzi Krawczuk Radny Rady Gminy Darłowo zapytał, czy rozpatrzona jest 

możliwość montowania liczników na ścieki?  
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo odpowiedział, że tak.  
Pan Idzi Krawczuk Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że w gospodarstwach 

to jest problem bo są osobne liczniki na wodę.  
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo odpowiedział, że tak, że są osobne 

liczniki na gospodarstwo i trzeba ponieść osobne koszty i takie warunki dajemy od dłuższego 
czasu.  

Pan Idzi Krawczuk Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że nie o to mu chodzi 
tylko o osobny licznik na ścieki.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo odpowiedział, że tak, osobny 
licznik do celów bytowych ma być i osobny licznik do zwierząt.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy ktoś 
jeszcze chciałby zabrać głos. Ponieważ nikt się nie zgłosił zamknął dyskusję poddał uchwałę 
pod głosowanie. 
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie, 
13 głosami za, przy 
0 głosami przeciw, i 
0 głosami wstrzymującym, 
Rada Gminy Darłowo podjęła uchwałę w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania 
taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków. 
/Uchwała Nr XLIII/368/2013 Rady Gminy Darłowo w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania taryfy za 
zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków stanowi załącznik nr 13 do niniejszego 
protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 
 
Ad. 2.4.  
Rozpatrzenie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Wójta Gminy 
Darłowo. Druk Nr 4/2014XLVII 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Wójta Gminy Darłowo 
stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu/ 

Druk Nr 4/2014 XLVII 
 

Projekt 
Uchwała Nr …. 

Rady Gminy Darłowo 
z dnia … roku 



Strona 16 z 26 
 

 
w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Wójta Gminy Darłowo. 
 
Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (tekst jednolity : Dz. 
U. z 2013 r., póź 594, z późn. zm.) oraz art. 229 pkt 3 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. Kodeks postępowania 
administracyjnego (tekst jednolity: Dz. U. z 2013 r. poz. 267) po uprzednim zbadaniu skargi przez Komisję 
Rewizyjną Rada Gminy Darłowo uchwala, co następuje: 

§1. 
Po rozpatrzeniu skargi na Wójta Gminy Darłowo złożonej przez panią Grażynę Marcinkowską-Hryckiewicz                  
i zapoznaniu się ze stanowiskiem Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo w sprawie zarzutów postawionych               
w skardze, Rada Gminy Darłowo uznaje skargę za bezzasadną z przyczyn określonych w uzasadnieniu 
stanowiącym załącznik do niniejszej uchwały. 

§2. 
Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Rady Gminy Darłowo, zobowiązując go do powiadomienia 
skarżącego o sposobie załatwienia skargi poprzez przesłanie skarżącemu odpisu niniejszej uchwały wraz z 
załącznikiem. 

§3. 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
 
Uzasadnienie 
” Załącznik do uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Wójta Gminy Darłowo. 
W skardze z dnia 17 marca 2014 r. Stowarzyszenie NA Rzecz Mieszkańców Darłowo w związku ze 
zlekceważeniem jego wniosku z dnia 1 marca 2014 r. wystąpiło do Rady Gminy Darłowo o zobowiązanie Wójta 
Gminy Darłowo di wydania postanowienia w przedmiocie uznania Stowarzyszenia jako strony                            
w postępowaniach dotyczących lokalizacji elektrowni wiatrowych Ne terenie Gminy Darłowo. Stowarzyszenie 
wskazało czynności związane z postępowaniem dotyczącym uchwalania miejscowych planów zagospodarowania 
przestrzennego i innymi bliżej  niesprecyzowanymi postępowaniami. W powyższej skardze Stowarzyszenie 
zarzuciło Wójtowi Gminy Darłowo zignorowanie jego wniosku poprzez ograniczenie się jedynie do jednego 
postępowania, w którym Stowarzyszenie miałoby zabiegać o status strony. 
Skarga Stowarzyszenia nie ma usprawiedliwionych podstaw. Rada Gminy Darłowo stosownie do postanowień 
Statusu Gminy Darłowo rozstrzyga w sprawach należących do jej kompetencji w drodze uchwał (§ 28 ust. 1). 
Rada Gminy Darłowo może również podejmować postanowienia proceduralne, deklaracje, oświadczenia, apele 
i opinie (§ 28 ust. 2). W związku z powyższym Rada nie może wydać zgodnie z żądaniem skarżącego 
Stowarzyszenia postanowienia zobowiązującego Wójta do wskazanych w skardze czynności. Niezależnie jednak 
od powyższego ograniczenia Rada Gminy Darłowo nie widzi w ogóle podstaw do zobowiązania Wójta do 
podjęcia czynności żądanych przez Stowarzyszenia. 
Wójt Gminy Darłowo wykonuje w ramach wskazanych przez Stowarzyszenie postępowań czynności na podstawie 
bezwzględnie obowiązujących przepisów prawa. W zakresie planowania i zagospodarowania przestrzennego 
maja przepisy ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym (Dz. U. z 2012 
r. poz. 647 ze zm.), a w szczególności art. 11 i art. 17, które regulują procedurę poprzedzającą uchwalenie 
studium i planu zagospodarowania przestrzennego. Postępowania administracyjne uregulowane są                            
w szczególności przepisami kodeksu postępowania administracyjnego, a w przypadku ewentualnego udziału 
Stowarzyszenia miałyby zastosowanie przepisy art. 31 tego kodeksu. Wyżej wymienione przepisy oraz inne nie 
wymienione, w szeroki sposób zapewniają udział społeczny w ważnych dotyczących również wspólnoty 
samorządowej, jaką jest gmina. W świetle wyżej wskazanych przepisów Rada Gminy Darłowo nie może 
ingerować w działania Wójta Gminy Darłowo, ponieważ kompetencja w tym zakresie należy do innych organów 
(np. wojewody, samorządowego kolegium odwoławczego, sądów administracyjnych). Z uwagi na treść skargi nie 
sposób też wskazać skarżącemu Stowarzyszenia konkretny organ, do którego może  skierować swoje żądania, czy 
zastrzeżenia. 
Rada Gminy Darłowo, po wszechstronnym przeanalizowaniu skargi, nie ma natomiast podstaw przyjąć, że 
działa Wójt Gminy Darłowo były nieprawidłowe, czy niezgodne z prawe. Dlatego też skarga została zanan za 
bezzasadną. 
Niniejszym Rada Gminy poucza o treść art. 239 § 1 ustawy z dnia 14 czerwca 1360 r. Kodeks postępowania 
administracyjnego  ( tekst jednolity: Dz. U. z 2013r., poz. 267):  „ W przypadku gdy skarga, w wyniku jej 
rozpatrzenia, została uznana za bezzasadną i jej bezzasadność wykazano w odpowiedzi na skargę, a skarżący 
ponowił skargę bez wskazania nowych okoliczności – organ właściwy do jej rozpatrzenia może podtrzymać 
swoje poprzednie stanowisko z odpowiednią adnotacją w aktach sprawy – bez zawiadamiania skarżącego” 
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Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Janowi Małeckiemu Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej w celu przedstawienia projektu 
uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Pan Jan Małecki Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo 
przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji głos zabrali:  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 

Wójtowi. 
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że jest tu konkretna 

sprawa, tym czasem skarg na bezczynność Wójta tyle się pojawiło, które rozpatrywano                       
i pełne ręce roboty ma tutaj Komisja Rewizyjna, to jednak chce powiedzieć, że te wszystkie 
skargi ani Wojewoda ani sąd nie zmienił zdania poza jednym wyjątkiem. Pan Wójt 
powiedział, że dostał taki wyrok z dnia 17 marca 2014 roku w którym Wojewódzki Sąd 
Administracyjny stwierdził bezczynność Wójta, co miało miejsce w przypadku zobowiązania 
organu do dokonania czynności bądź wydania postanowienia w związku z art. 219 kpa. Pan 
Wójt powiedział, że chodzi o wydanie zaświadczenia. Pan Wójt powiedział, że mówi o tym, 
ponieważ nie raz pracownicy Urzędu w dobrej wierze idą na skróty i to zaświadczenie nie 
zostało wydane zgodnie z przepisami. Pan Wójt powiedział, że nie czynił on tego lecz robił to 
ktoś inny. Pan Wójt powiedział, że jako Wójt składa skargę do Naczelnego Sądu 
Administracyjnego ponieważ uważa, że pracownicy uczynili wszystko co w tego rodzaju 
sprawie należało wykonać. Pan Wójt powiedział, że to jest taka forma nacisku na Wójta, że 
dzisiaj też dostał następną skargę na niego do niego i jest taka rzecz, że będzie się tym dzielił 
w formie internetowej, żeby nie było jakiś niedomówień.  

(Pan Rady Piotr Skoczek wyszedł z sali obrad) 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał kto chciałby 

zabrać głos do tematu uchwały?  
Nikt więcej głosu nie zabrał. 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję, 

przypomniał, że jest obecnych 12 Radnych i poddał uchwałę pod głosowanie.  
W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo większością głosów, 
10 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
2 głosach wstrzymujących, 
Rada Gminy Darłowo podjęła uchwałę w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność 
Wójta Gminy Darłowo.  
/Uchwała Nr XLVII/406/2014 Rady Gminy Darłowo w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Wójta 
Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 
 
Ad. 2.5.  
Rozpatrzenie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na sfinansowanie zadania 
inwestycyjnego pn. „Budowa sieci kanalizacji sanitarnej wraz z przesyłem dla 
miejscowości Krupy”. Druk Nr 5/2014XLVII 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zaciągnięcia pożyczki na sfinansowanie zadania 
inwestycyjnego pn. „Budowa sieci kanalizacji sanitarnej wraz z przesyłem dla miejscowości Krupy” stanowi 
załącznik nr 16 do niniejszego protokołu/ 

(Pan Rady Piotr Skoczek wrócił na salę obrad) 
 

Druk Nr 5/2014 XLVII 
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Projekt 
Uchwała Nr …. 

Rady Gminy Darłowo 
z dnia … roku 

 
w sprawie zaciągnięcia pożyczki na sfinansowanie zadania inwestycyjnego pn. „Budowa sieci kanalizacji 
sanitarnej wraz z przesyłem dla miejscowości Krupy”. 
 
Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 9 lit. „c” i art. 58 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym ( t. j. 
Dz. U. z 2013 r. poz. 594, poz. 645, i poz. 1318 z 2014 r. poz. 379) oraz art. 89 ust. 1 pkt. 4 ustawy z dnia 27 
sierpnia 2009 r. o finansach publicznych (Dz. U. z 2013 r. poz. 885, poz. 938 i poz. 1646, z 2014 r. poz. 379)  
Rada Gminy Darłowo uchwala, co następuje: 

§1. 
1. Wyraża się zgoda na zaciągnięcie pożyczki w Banku Gospodarstwa Krajowego do kwoty 914 168,00 zł. 

(dziewięćset czternaście tysięcy sto sześćdziesiąt osiem złotych) na sfinansowanie zadania inwestycyjnego 
pn. „Budowa sieci kanalizacji sanitarnej wraz z przesyłem dla miejscowości Krupy” z udziałem środków 
przyznanych Gminie Darłowo w ramach pomocy finansowej z programu Rozwoju Obszarów Wiejskich 
2007-2013. 

2. Zabezpieczenie spłaty pożyczki stanowić będzie weksel własny in blanco wraz z deklaracją wekslową. 
§ 2.  

Spłata pożyczki nastąpi po uzyskaniu zwrotu środków z Europejskiego Funduszu Rolnego na rzecz Rozwoju 
Obszarów Wiejskich Unii Europejskiej.  

§3. 
Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Darłowo. 

§4. 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega ogłoszeniu na tablicy ogłoszeń Urzędu Gminy Darłowo. 
 
 
Uzasadnienie  

„Zadanie inwestycyjne pn. „Budowa sieci kanalizacji sanitarnej wraz z przesyłem dla miejscowości 
Krupy” realizowane przez Gminę Darłowo jest kolejnym etapem realizacji zadania gminnego mającego na celu 
zaspokojenie zbiorowych potrzeb wspólnoty w zakresie kanalizacji, usuwania i oczyszczania ścieków 
komunalnych w części północno-wschodniej gminy, zwłaszcza miejscowości nadmorskich do miejscowości 
Wicie. 

Etap ten jest realizowany od 2013 roku w ramach umowy z wykonawcą EkoWodrol Koszalin. Wartość 
robót to kwota rzędu ca 3 mln zł z tego dofinansowanie unijne z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich 2007 – 
2013 wynosi 914 168.00 zł. 

Do czasu otrzymania dofinansowania niezbędnym jest zaciągnięcie pożyczki z Banku Gospodarstwa  
Krajowego, ze względu na barak możności przeznaczenia środków finansowanych własnych za środki unijne. 
Termin umowy zakończenia robót do 30.06.2014 r. a termin płatność to 30 dni od otrzymania faktury. 
Nadmieniam, że pozostała część zapłaty robót ( ca 2,1 mln zł) to środki własne gminy.” 

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 

Franciszkowi Kupracz Wójtowi Gminy Darłowo w celu przedstawienia projektu uchwały 
wraz z uzasadnieniem. 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                 
z uzasadnieniem. Pan Wójt powiedział, że nie przedkłada tu opinii Regionalnej Izby 
Obrachunkowej, chociaż o taką opinię wystąpili. Pan Wójt powiedział, że wystąpili o tę 
opinię nie dawno ponieważ ten kredyt jest na założenie pieniędzy unijnych. Pan Wójt 
powiedział, że wynika to z takiej sytuacji bo jak przeanalizowali sobie ostatnio sytuację 
finansową to jest kanalizacja od Domasławic do Krup łącznie z Krupami, a wartość tego 
zadania to jest 3 000 000,00 zł i robione to jest w kierunku do Wicia. Pan Wójt powiedział, że 
w tej chwili robią sobie też taką dokumentację skrótową, żeby sam przesył ścieków z Wicia 
przesłać do Krup do tej instalacji. Pan Wójt powiedział, że kosztorys zrobiony jest i to jest 
siedem milionów złotych żeby przystąpić do tego zadania i wtedy byłaby możliwość 
przyłączenia się Darpolu, bo oni mają problem z zagospodarowaniem tych ścieków. Pan Wójt 
powiedział, że jeśli przeliczymy sobie inne też środki finansowe dosłownie to do tego zadania 
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do kanalizacji do Krup trzeba zapłacić i tu jest termin wykonania tego zadania do 30 czerwca, 
także już za pasem, a płatność jest  30 dni. Pan Wójt powiedział, że ze środków własnych 
tego nie możemy zapłacić ponieważ z własnych środków musimy przekazać ponad dwa 
miliony na kanalizację do Krup i w Krupach. Pan Wójt powiedział, że oczywiście ten kredyt 
to nie jest kredyt pomimo układów z Bałtyckiego Banku Spółdzielczego tylko z banku, który 
jest Bankiem Rządowym, który daje kredyty na okoliczność czasu i jeśli te środki unijne się 
przeleje na konto. Pan Wójt powiedział, że jeśli Gmina nie zapłaci w terminie a zadanie 
będzie zrobione właściwie, to wiadomo jakie problemy już przechodziła Gmina. Pan Wójt 
powiedział, że na to wystąpienie po ten kredyt wpływa też sytuacja taka, że bardzo duże 
inwestycje Gmina robi w Sołectwie Wicie. Pan Wójt przypomniał, że tam jest robiona 
głownie zasadnicza ulica Morska za 1 700 000,00 mln zł i tutaj dofinansowanie z pieniędzy 
unijnych poprzez Grupę Rybacką, chociaż te pieniądze 0,9 mln zł już wpłynęły na konto 
Gminy, to nie można ich ruszyć na inne potrzeby, także Grupa Rybacka sprawnie tutaj 
zadziałała. Pan Wójt powiedział, że jest to dofinansowanie na 85 % wartości zadania, ale też 
swoich pieniędzy musimy wygospodarować 0,8 mln zł i też termin jest tu taki zbliżający się 
do zakończenia tej inwestycji.  Pan Wójt powiedział, że oprócz tego w Wiciu robiona jest 
również druga inwestycja w infrastrukturze drogowej za 1,6 mln zł i dofinansowanie też tutaj 
jest 85 % z Grupy Rybackiej. Termin jest dłuższy i jeszcze nie przystąpili do wykonania 
robót, a termin jest do 15 października. Dofinansowanie z Grupy Rybackiej to 765 000,00 zł.  
Trzeba to przeliczyć na 85 5, ale pozostałą kwotę 0,8 mln zł trzeba z własnych środków 
dołożyć i trzeba policzyć. Pan Wójt przy tym przypomniał, że dobiega końca też inwestycja 
związana z dojazdem do naszego Uzdrowiska Dąbki, miedzy innymi droga wojewódzka i tam 
jest prawie 1 100 000,00 zł, a to jest ta ścieżka i te inne sprawy z Gleźnowa do Dąbek do 
oczyszczalni. Pan Wójt powiedział, że te prace mają być zakończone do października 2014 
roku. Te środki też trzeba rozliczyć i przekazać innemu inwestorowi. Pan Wójt powiedział, że 
jeszcze są inne inwestycje robione, między innymi przy oczyszczalni tj. na osad, bo nie 
można go wywozić na wysypisko. Pan Wójt powiedział też że przygotowane są też inne 
inwestycje. Poza tym Pan Wójt powiedział, że ta sytuacja jeśli się sfinansuje to właściwie 
skorzystamy z tego kredytu, żeby zachować ciągłość finansową naszej Gminy. Pan Wójt 
powiedział, że na dzisiaj żyjemy bez kredytu, a jeszcze nie tak dawno musieliśmy wspomagać 
się tym kredytem bieżącym. Pan Wójt podsumowując prosił o podjęcie tej uchwały ponieważ 
czas go nagli i formalności trzeba spełnić. Pan Wójt powiedział jeszcze że wielokrotnie 
korzystaliśmy z tego Banku Krajowego i nie jest to nowością.   

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 

Kazimierzowi Kołtun Przewodniczącemu Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i Budżetu 
Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii dotyczącej omawianego projektu 
uchwały.  

Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów              
i Budżetu Rady Gminy Darłowo powiedział, że opinia Komisji jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Idziemu Krawczykowi Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
Komunalnej i Infrastruktury Technicznej Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii 
dotyczącej omawianego projektu uchwały.  

Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
Komunalnej i Infrastruktury Technicznej Rady Gminy Darłowo powiedział, że opinia Komisji 
jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję.  
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Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przystąpił do 
głosowania. 
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie, 
13 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
0 głosach wstrzymujących, 
Rada Gminy Darłowo podjęła uchwałę w sprawie zaciągnięcia pożyczki na 
sfinansowanie zadania inwestycyjnego pn. „Budowa sieci kanalizacji sanitarnej wraz z 
przesyłem dla miejscowości Krupy”. 
/Uchwała Nr XLVII/407/2014 Rady Gminy Darłowo w sprawie zaciągnięcia pożyczki na sfinansowanie zadania 
inwestycyjnego pn. „Budowa sieci kanalizacji sanitarnej wraz z przesyłem dla miejscowości Krupy” stanowi 
załącznik nr 17 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 
 
Ad. 2.6.  
Rozpatrzenie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej na rzecz 
poszkodowanych na Ukrainie przez Gminę Darłowo. Druk Nr 6/2014XLVII 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie udzielenia pomocy finansowej na rzecz poszkodowanych na 
Ukrainie przez Gminę Darłowo stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu/ 

Druk Nr 6/2014 XLVII 
 

Projekt 
Uchwała Nr …. 

Rady Gminy Darłowo 
zdnia … roku 

 
w sprawie udzielenia pomocy finansowej na rzecz poszkodowanych na Ukrainie przez Gminę Darłowo. 
 
Na podstawie art. 18 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (t. j. Dz. U. z 2013 r. poz. 594 
z późn. zm.) oraz w związku z  art. 221 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych ( t j. Dz. U. z 
2013 r. poz. 885 z późn. zm.) Rada Gminy Darłowo uchwala co następuje: 

§1. 
Udziela się pomocy finansowej na rzecz poszkodowanych na Ukrainie w wysokości 5 000,00 zł (słownie: pięć 
tysięcy złotych 00/100). Wykonanie zadania zaplanowano na 2014 rok. Upoważnia się Wójta Gminy Darłowo do 
podpisywania umowy w sprawie udzielenia pomocy finansowej. 

§2. 
Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Darłowo.  

§3. 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
 
Uzasadnienie: 
Rada Gminy Darłowo wyraziła wolę pomocy mieszkańcom Ukrainy w związku z dramatyczną sytuacją na 
Ukrainie. W całym k raju trwają akcje poparcia, zbiórki pieniędzy i leków. Pomoc Gminy6 będzie stanowić 
wsparcie na rzecz tych, dzisiaj najbardziej cierpiących. Przyznana pomoc finansowa będzie przekazana poprzez 
Polski Czerwony Krzyż.” 

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 

Franciszkowi Kupracz Wójtowi Gminy Darłowo w celu przedstawienia projektu uchwały 
wraz z uzasadnieniem. 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz           
z uzasadnieniem przy czym powiedział, że temat dotyczy sąsiadów naszych. Pan Wójt 
przypomniał, że tą sprawą zajmowała się Rada Gminy na poprzednim posiedzeniu i wyraziła 
taką wolę żeby pomóc finansowo z samorządu gminnego i między innymi poprzez to, że taka 
uchwała została podjęta to przedstawi ten projekt uchwały, a pomoc z naszej Gminy jeszcze 
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idzie w innej formie, ale będzie tu prosił Pana Radnego Jerzego Krzyżanowskiego, który 
zajmował się tą określoną sprawą, żeby przedstawił swoje sprawozdanie.   

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo prosił obecnych                       
o ciszę.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawiając projekt uchwały 
powiedział, że w tytule uchwały pojawił się taki zapis, że poszkodowani w tej Ukrainie to są 
przez Gminę Darłowo. Pan Wójt powiedział, że to omyłkowa gra słów za którą przeprasza, bo 
powinno być, że  projekt uchwały jest w sprawie udzielenia pomocy finansowej przez Gminę Darłowo 
na rzecz poszkodowanych w Ukrainie. Tym samym Pan Wójt zgłosił autopoprawkę do projektu 
uchwały. Ponadto Pan Wójt powiedział, że tą pomoc finansową jeśli tutaj nie zakwestionuje 
ani Wojewoda ani RIO to Gmina przekazałaby przez PCK. Pan Wójt przy tym poinformował, 
że wczoraj otrzymał pismo od Pana Wojewody odnośnie współpracy samorządowej Polska-
Ukraina, które kierowane było do wszystkich Wójtów, Burmistrzów i przedstawicieli 
samorządów. Pan Wójt powiedział, że te 5 000,00 zł można w innej formie przekazać. Pan 
Wójt odczytał treść przedmiotowego pisma.  
/Pismo Wojewody Zachodniopomorskiego znak:  za dnia  stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu/ 

Pan Wójt powiedział, że myśli, że jak ta uchwała przejdzie, a jako wykonawca tej 
uchwały myśli, że też z tej drogi trzeba będzie skorzystać. Pan Wójt powiedział, że już kiedyś 
coś było tylko nie pamięta.  

Pan Jan Małecki Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że kiedyś dotyczyło to 
powodzian.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przytaknął, i powiedział, że to tyle                  
z jego strony i prosił Pana Jerzego Krzyżanowskiego o podanie wyników zbiórki.  
 Pan Radny Jerzy Krzyżanowski Przewodniczący Klubu Radnych Gmina Darłowo 
wyszedł z wnioskiem do Pana Wójta o zorganizowanie i przychylenie się do prośby                       
o ufundowanie od Gminy kwoty na pomoc poszkodowanym na Ukrainie. Mówca powiedział, 
że odbywało się to dwutorowo, mianowicie, Wójt zajął się projektem uchwały, która została 
przegłosowana na poprzedniej sesji a dzisiaj mamy już mamy konkretną uchwałę,                        
o konkretnej kwocie, a w międzyczasie została zorganizowana zbiórka publiczna zgodnie z 
ustawą. Pan Jerzy Krzyżanowski Przewodniczący Klubu Radnych Gmina Darłowo odczytał 
sprawozdanie z przeprowadzenia zbiórki publicznej.  
/Sprawozdanie z przeprowadzenia zbiórki publicznej stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu/ 

Pan Radny Jerzy Krzyżanowski Przewodniczący Klubu Radnych Gmina Darłowo                      
w ramach woli przypomnienia powiedział, że wszelkie zbiórki, które będą prowadzone na 
festynach muszą spełnić te warunki odbywania zbiórki publicznej. Pan Radny powiedział, że 
informuje o tym w ramach bezpieczeństwa organizatorów. Ponadto Pan Jerzy Krzyżanowski 
powiedział, że zgodnie z ustawą o zbiórce publicznej, która w najbliższym czasie ma zostać 
zmieniona, należało w ciągu miesiąca rozliczyć się i w ciągu miesiąca podać do publicznej 
wiadomości. Ta publiczna wiadomość to albo wydruk w którejś lokalnej gazecie, albo 
poprzez podanie w Internecie. Pan Jerzy Krzyżanowski powiedział, że ten wynik został 
ogłoszony 16 kwietnia w „Obserwatorze Lokalnym” o treści: „Gmina Darłowo – wyniki 
zbiórki”. Pan Jerzy Krzyżanowski przeczytał treść tej publikacji. Wynik zbiórki publicznej 
przeprowadzonej przez Klub Radnych Gmina Darłowo w dniach 25 luty – 31 marzec 2014 
roku, decyzja Nr 1/2014 wydana przez Wójta Gminy Darłowo z dnia 10 lutego. Suma 
zebranych kwot 392,35 zł. Pan Jerzy Krzyżanowski powiedział, że suma zebranych kosztów 
po odliczeniu kosztów zbiórki publicznej zostały wysłane na konto Caritas Polska w dniu               
14 kwietnia 2014 roku. Pan Radny Jerzy Krzyżanowski zaznaczył, że większość z tej kwoty, 
a mianowicie 300,00 zł zostało zebrane w Sołectwie Dobiesław. Mówca powiedział, że te 
pieniądze zostały następnie przekazane do puszki, która stała tutaj w Urzędzie Gminy                     
a następnie wysłana na konto Caritas Polska. Pan Jerzy Krzyżanowski Przewodniczący Klubu 
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Radnych Gmina Darłowo w imieniu Klubu podziękował wszystkim darczyńcom, którzy 
udzielili takiej pomocy.  

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 

Kazimierzowi Kołtun Przewodniczącemu Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i Budżetu 
Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii dotyczącej omawianego projektu 
uchwały.  

Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów              
i Budżetu Rady Gminy Darłowo powiedział, że opinia Komisji jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji głos zabrali: 
Pan Przemysław Pociecha Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że chciałby 

powrócić do tamtej sesji, gdzie była właśnie uchwała intencyjna na ten temat przekazania 
pieniędzy ze strony Urzędu Gminy. Pan Radny Przemysław Pociecha powiedział, że już 
wtedy zaznaczał, czy też zgłaszał, nawet zwrócił się tutaj do mecenasa czy taką pomoc są                  
w stanie w taki sposób przekazać i czy to jest zgodne z prawem. Mówca powiedział, że teraz 
mają do czynienia z konkretnym projektem uchwały z określoną konkretną kwotą i chciałby 
tutaj powiedzieć, że uważa, że jeśli chodzi o pomoc, to jak najbardziej, ale jeśli chodzi                      
o pomoc pod kątem prawnym, to nie są Radni przekonani czy taką pomoc w takiej formie 
będą mogli uczynić. Pan Radny Przemysław Pociecha powiedział, że po rozmowie na 
Komisji Budżetu i Rolnictwa, która odbyła się podczas przerwy to Pan Wójt też zasugerował, 
że najprawdopodobniej Wojewoda uchyli tą uchwałę, więc nie chciałby, żeby Rada głosowała 
nad czymś czego do końca nie wie. Mówca prosił tutaj o rozwagę.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że myśli, że Pan Mecenas 
czuwa.  

Pan Przemysław Pociecha Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że projekt jest 
niepodpisany i dlatego nie wie czy czuwa.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo zapytał Pana Mecenasa czy jest 
obecny.  

Pan Artur Madeła Radca Prawny odpowiedział, że jest. 
Pan Przemysław Pociecha Radny Rady Gminy Darłowo w sprawie obecności Pana 

Mecenasa powiedział, że obecny jest, a podpisu brak. 
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że takie rzeczy, o których 

tutaj mówił Pan Radny mogą się zdarzyć, ale tutaj też jest istotna sprawa słów i dlatego też 
miedzy innymi przypomni, że Rada Gminy przyjęła taką uchwałę intencyjną i na dzisiaj 
Wojewoda jej nie uchylił, ale jeśli to pójdzie w budżecie w tym wszystkim, to jak każdą 
uchwałę Wojewoda może uchylić. Pan Wójt powiedział, że ze względów politycznych, może 
być też tak, że powie, że za mało daliśmy. Pan Wójt powiedział, że skoro powiedzieli A to 
powinni powiedzieć B, a jak Wojewoda uchyli, no to uchyli i będzie wtedy sytuacja jasna                      
i będzie się wtedy korzystać z tego co przyśle, tak jak to co przysłał teraz o pomocy 
rzeczowej. Odnośnie przekazania pieniędzy Pan Wójt powiedział, że przeczytał w gazetach, 
że PCK to czyni, ale skoro Pan Radny Krzyżanowski podpowiedział tu inaczej to trzeba 
będzie to sprawdzić.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję                   
i przystąpił do głosowania. 
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie, 
13 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
0 głosach wstrzymujących, 
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Rada Gminy Darłowo podjęła uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej przez 
Gminę Darłowo na rzecz poszkodowanych w Ukrainie. 
/Uchwała Nr XLVII/408/2014 Rady Gminy Darłowo w sprawie udzielenia pomocy finansowej przez Gminę 
Darłowo na rzecz poszkodowanych w Ukrainie stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 
 
Ad. 2.7.  
Rozpatrzenie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2014 rok.  
Druk Nr 7/2014XLVII 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2014 rok stanowi 
załącznik nr 22 do niniejszego protokołu/ 

Druk Nr 7/2014 XLVII 
Projekt 

Uchwała Nr …. 
Rady Gminy Darłowo 

z dnia … roku 
 
w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2014 rok. 
 
Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 4 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (tekst jednolity: Dz. U. z 
2013 r., poz. 594, z póź. zm.) oraz art. 211 ust 4 i art. 212 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach 
publicznych (Dz. U. z 2013 r. poz. 885 z późniejszymi zmianami) po wysłuchaniu Komisji Gospodarki Gminnej, 
Finansów ii Budżetu – Rada Gminy Darłowo uchwala, co następuje: 

§1. 
Dokonać przeniesienia wydatków w budżecie Gminy na 2014 rok zgodnie z załącznikiem do niniejszej uchwały.. 

§2. 
Budżet po dokonanych zmianach zamyka się następującymi kwotami: 
1) Dochody                                                                                                                                     45 730 516,77 zł 

W tym: zadania zlecone                                                                                                        2 695 579,21 zł 
2) Wydatki:                                                                                                                                     43 904 054,06 zł 

W tym: zadania zlecone                                                                                                        2 695 579,21 zł 
3) Nadwyżka w kwocie                                                                                                                     1 826 462,71 zł 

którą przeznacza się na spłatę wcześniej zaciągniętych pożyczek i kredytów. 
§3. 

Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Darłowo. 
§4. 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Zachodniopomorskiego.. 

 
(Pan Rady Jan Małecki wrócił na salę obrad) 

 
Uzasadnienie do uchwały Nr …… z dnia 17 kwietnia 2014 roku 
W sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2014 rok. 
Proponuje się dokonać przeniesienia wydatków w następujący sposób.  
Na zadania pn. „Budowa ścieżki rowerowej w miejscowości Wicie w ciągu międzynarodowego Nadmorskiego 
Szlaku Rowerowego R10 wraz z infrastrukturą towarzyszącą” Gmina Darłowo zaplanowała w budżecie Gminy 
na 2014 rok na w/w ze środków własnych kwotę 1 500 000,00 zł. W dniu 18 lutego 2014 podpisana została 
umowa na dofinansowanie w ramach Funduszu Rybackiego na kwotę 521 462,82 zł. Po przeprowadzonym 
przetargu na wykonanie w/w wartości robót wynosi 899 196,80 zł roboty budowlane oraz pozostałe wydatki ok. 
52 266,02 zł. W związku z powyższym różnicę środków własnych zaplanowanych w budżecie na to zadanie 
można przeznaczyć na inne cele.                        
1. Zmniejszyć wydatki w kwocie                                                                                                           543 000,00 zł  
z zadania pn. „Budowa ścieżki rowerowej w miejscowości Wicie w ciągu międzynarodowego Nadmorskiego 
Szlaku Rowerowego  R10 z infrastrukturą towarzyszącą” 
2. Zwiększyć wydatki z  przeznaczeniem na:                                                                                        543 000,00 zł 
- pomoc finansowa dla poszkodowanych na Ukrainie                                                                               5000,00 zł 
- zakup przyłącza sieci kanalizacyjnej w miejscowości Dąbki ( od P. Śniady)                                       35 000,00 zł 
- budowę sieci kanalizacji sanitarnej w Gminie Darłowo, przesył z miejscowości                                 15 000,00 zł 
  Wicie do miejscowości Krupy wraz z odbiorem ścieków z firmy „Darpol” w Barzowicach 
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- budowę sieci kanalizacji sanitarnej wraz z przesyłem dla miejscowości Krupy                                     8 000,00 zł 
- zakup dwóch dostawczych                                                                                                                     50 000,00 zł 
- budowę ścieżki rowerowej w miejscowości Wicie                                                                               430 000,00 zł 
tj. przeniesienia z paragrafu 6050 wydatki jst na paragraf 6059 wydatki inwestycyjne z udziałem środków 
unijnych. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Franciszkowi Kupracz Wójtowi Gminy Darłowo w celu przedstawienia projektu uchwały 
wraz z uzasadnieniem. 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że ten projekt uchwały 
wynika z bieżącej potrzeby w tej chwili, żeby dokonać zmiany, ale też bieżącą bardzo ważną 
potrzebą jest dokonanie zmian w budżecie mając na względzie środki sołeckie bieżące                      
i tak zwane zaległe oraz tak zwany fundusz wiatrakowy. Pan Wójt powiedział, że planował, 
że to na tym druku zrobi, ale niestety z uwagi na obszerny materiał, który należy dopracować 
będzie zwracał się do Sołtysów, żeby to uściślić, żeby nie było potem problemu z kontrolą. 
Pan Wójt powiedział, że planuje to uczynić do końca tego miesiąca chociaż okres jest 
świąteczny. Pan Wójt powiedział, że jeśli sytuacja będzie taka, że nie będzie sesji zwyczajnej 
to będzie proponował zwołanie sesji nadzwyczajnej by przynajmniej tą sprawę załatwić 
bynajmniej ze względu na czas, żeby te spray wykonać. Pan Wójt powiedział, że sprawy tych 
funduszy – Pan Wójt nazywa je funduszami obywatelskimi – będzie miedzy innymi zajmował 
się pracownik Pan Rafał Kunysz, który zajmuje się również zamówieniami publicznymi                    
i służbowo podlega bezpośrednio Wójtowi. Pan Wójt powiedział, że to z tego względu, że 
mamy pewne doświadczenia z minionej historii, z wniosków kontrolnych i innych rzeczy                     
i nie będzie już takiej sytuacji, że mimo chęci i innych rzeczy jeśli nie spełni się wymogów 
formalnych to sprawa już nie będzie szła do realizacji i trzeba wywarzyć te słowa w tym co 
jest napisane bo jest to bardzo istotne potem przy rozliczeniu. Pan Wójt przedstawił 
uzasadnienie do projektu uchwały.  

 
(Pan Rady Jan Małecki wyszedł z sali obrad) 

 
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że proponuje się dokonać 

przeniesienia wydatków w następujący sposób. Na zadanie pn. „Budowa ścieżki rowerowej      
w miejscowości Wicie w ciągu międzynarodowego Nadmorskiego Szlaku Rowerowego R10 
wraz z infrastrukturą towarzyszącą” – Pan Wójt powiedział, że to jest gra słów tak jak przy 
szkole w Słowinie – Gmina Darłowo zaplanowała w budżecie Gminy na 2014 rok na w/w ze 
środków własnych kwotę 1 500 000,00 zł. W dniu 18 lutego 2014 podpisana została umowa 
na dofinansowanie w ramach Funduszu Rybackiego na kwotę 521 462,82 zł. Po 
przeprowadzonym przetargu na wykonanie w/w wartości robót wynosi 899 196,80 zł roboty 
budowlane oraz pozostałe wydatki ok. 52 266,02 zł. W związku z powyższym różnicę 
środków własnych zaplanowanych w budżecie na to zadanie można przeznaczyć na inne cele.                       
1. Zmniejszyć wydatki w kwocie 543 000,00 zł z zadania pn. „Budowa ścieżki rowerowej                 
w miejscowości Wicie w ciągu międzynarodowego Nadmorskiego Szlaku Rowerowego  R10 
z infrastrukturą towarzyszącą” 
2. Zwiększyć wydatki z przeznaczeniem na: 543 000,00 zł 
- pomoc finansowa dla poszkodowanych na Ukrainie 5000,00 zł 
- zakup przyłącza sieci kanalizacyjnej w miejscowości Dąbki (od P. Śniady) 35 000,00 zł. Pan 
Wójt powiedział, że chodzi o to, że Państwo Śniady wykonali przyłącze sieci, które też może 
być zamienione na sieć kanalizacyjną. Jest tam pilna potrzeba przyłączenia tej sieci 
kanalizacyjnej i wykonane to przyłącze zostało przy posesji Państwa Śniady. Pan Wójt 
powiedział, że po rozmowach z nimi jest ustalona cena na 25 000,00 zł plus podatki i trzeba 
do tego dorzucić też inne sprawy formalno-prawne i jeśli ta uchwała zostanie dzisiaj podjęta 
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będzie można tym Państwu wydać warunki na przyłączenie. Pan Wójt powiedział, że 
formalności już z Państwem Śniady już pełnił u Notariusza i będzie płacić.   
- budowę sieci kanalizacji sanitarnej w Gminie Darłowo, przesył z miejscowości Wicie do 
miejscowości Krupy wraz z odbiorem ścieków z firmy „Darpol” w Barzowicach 15 000,00 zł. 
Pan Wójt powiedział, że te 15 tyś to stanowi koszty dokumentacji, kosztorysu. Pan Wójt 
powiedział, że o tym co mówił, że to jest te 7 000 000,00 zł jeśli Gmina chce iść na skróty bez 
wsi Wicie. Pan Wójt powiedział, że to można zrobić w ciągu roku jeśli przetarg na to 
pozwoli.  
- budowę sieci kanalizacji sanitarnej wraz z przesyłem dla miejscowości Krupy 8 000,00 zł. 
Pan Wójt powiedział, że przy wykonawstwie tej sieci, zmiany dokumentacji ponieważ 
niektórzy zgadzali się na przejście przez teren, a później się rozmyślili i nawet pługi tam 
stawiali, żeby tam nie kopać i trzeba było zmienić trasy żeby to formalnie załatwić, tym 
bardziej. Pan Wójt powiedział, że tu dobra wola, czy nawet zgoda napisana to jest mało, wiec 
trzeba załatwić te sprawy notarialnie i płacić. Pan Wójt powiedział przy tym, że zmieniają się 
tutaj nawet zdania niektórych osób.  
- zakup dwóch dostawczych 50 000,00 zł. Pan Wójt przy tym powiedział, że trzy firmy, nasze 
wewnętrzne brygady remontowo-budowlane działają już i będą działać żeby zmniejszyć 
koszty dostawy materiałów budowlanych. Pan Wójt powiedział, że trzeba tym brygadom też 
taki pojazd zakupić jak ma tutaj brygada Pana Kowalskiego, która głównie zajmuje się 
malowaniem świetlic.   
- budowę ścieżki rowerowej w miejscowości Wicie 430 000,00 zł 
tj. przeniesienia z paragrafu 6050 wydatki jst na paragraf 6059 wydatki inwestycyjne                       
z udziałem środków unijnych. 

Pan Wójt powiedział, że na najbliższej sesji jak będzie mówił o tej zmianie na budżet 
zadaniowy to te środki zostaną wykorzystane na każdy cel, który będzie już imiennie 
zapisany. Pan wójt powiedział, że taka jest jego propozycja i taka jest potrzeba, w związku z 
czym prosił o przyjecie tego.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Kazimierzowi Kołtun Przewodniczącemu Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i Budżetu 
Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii dotyczącej omawianego projektu 
uchwały.  

Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów              
i Budżetu Rady Gminy Darłowo powiedział, że opinia Komisji jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Idziemu Krawczykowi Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
Komunalnej i Infrastruktury Technicznej Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii 
dotyczącej omawianego projektu uchwały.  

Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
Komunalnej i Infrastruktury Technicznej Rady Gminy Darłowo powiedział, że opinia Komisji 
jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji głos zabrali: 
Pan Jan Małecki Radny Rady Gminy Darłowo prosił, aby wyjaśnić mu jedno, 

ponieważ nie wie o co tu chodzi. Pan Radny zapytał o budowę sieci kanalizacji sanitarnej                  
w Gminie Darłowo przesył z miejscowości Wicie do miejscowości Krupy wraz z odbiorem 
ścieków. Pan Jan Małecki powiedział, że jesteśmy dopiero w Krupach z tym. Pan Jan Małecki 
zapytał czy to o dokumentację chodzi czy o kanalizację. Pan Jan Małecki powiedział, że to 
chyba o dokumentację chodzi bo cóż za te 15 tyś zł można zrobić?  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo odpowiedział, że mamy opracowaną 
dokumentację na odbiór ścieków nie tylko z Wicia ale też z tych miejscowości po drodze jak 
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Cisowo i inne po stronie wschodniej. Pan Wójt dalej powiedział, że ponieważ jest w tej chwili 
pilna potrzeba odbioru ścieków z Wicia i z Barzowic od Darpolu to Gmina chce tą główną 
nitkę wykonać. Pan Wójt powiedział, że mamy pozwolenie na budowę na te wszystkie 
wioski, ale żeby to zrobić ten główny przesył to musieli w tej dokumentacji zweryfikować i to 
dać do Starostwa bo to pozwolenia i kosztorysy i trzeba było to wszystko zrobić. Pan Wójt 
powiedział, że na następnej Radzie będą to zadanie rozważać, czy przyjmować to zadanie tą 
kanalizację – a kosztorys jest tam siedem milionów za roboty – czy ją robią czy nie bo do 
końca kadencji blisko. Pan Wójt powiedział, że uważa, że do końca roku trzeba zacząć                       
i w przyszłym roku zakończyć tą robotę, żeby te ścieki były, bo jak tam będą kary naliczać 
zwłaszcza z Wicia to my się tu nie połapiemy. Pan Wójt powiedział, że na razie Darpol daje 
sobie radę we własnym zakresie, ale wiemy że rozwinął produkcję. Pan Wójt powiedział, że 
nie wie czy dobrze to wyjaśnił. Pan Wójt powiedział jeszcze, że tamto zadanie całe o ile 
dobrze pamięta wynosi chyba dwadzieścia milionów złotych, a z tego tu siedem milionów 
wybieramy w kierunku Krupy.   
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przystąpił do głosowania. 
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie, 
13 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
0 głosach wstrzymujących, 
Rada Gminy Darłowo podjęła uchwałę w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 
2014 rok. 
/Uchwała Nr XLVII/409/2014 Rady Gminy Darłowo w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2014 rok  
stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 
 
Ad.3   Zakończenie sesji. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo w związku                        
z nadchodzącymi świętami wszystkim obecnym złożył życzenia spokojnych i zdrowych 
Świąt Wielkanocnych.  

Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki powiedział do Pana Przewodniczącego Rady, 
że w związku z tym, żeby można było przyjąć od Pana Przewodniczącego życzenia  muszą 
też mieć szanse głosu, aby panu Przewodniczącemu też złożyć życzenia. Mówca prosił o piec 
minut dyskusji przynajmniej.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że Pan 
Wójt złożył do niego taki wniosek i on ten wniosek zobowiązany był wypełnić.   Następnie 
wobec wyczerpania tematów ustalonego porządku obrad XLVII Sesji VI kadencji Rady 
Gminy Darłowo – Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął 
obrady o godzinie 1208 w dniu 17 kwietnia 2014 roku. 
/Dokładny przebieg sesji znajduje się w stenogramie sesji, który stanowi załącznik nr 24 do niniejszego 
protokołu./ 
Na stenogram sesji składa się jeden plik zapisany na płycie DVD. 
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